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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.4.2024 

Protokół (projekt) 

IV Sesja Rady Gminy Zaniemyśl w dniu 16 września 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: sala Gminnego Ośrodka Kultury - Zaniemyśl, ul. Sienkiewicza 3 

Obrady rozpoczęto 16 września 2024 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:24 tego samego 

dnia 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków 

Obecni: 

1. Paweł  Jagodziński 

2. Filip Kalisz 

3. Katarzyna  Konieczna 

4. Kacper Łaniak 

5. Michał  Maliński 

6. Mateusz Manikowski 

7. Michał Marciniak 

8. Przemysław Nowak 

9. Ewelina Sikorska 

10. Ewelina Siudzińska 

11. Krzysztof Stróżyk 

12. Katarzyna Szymczak-Kozak 

13. Piotr Walkowiak 

14. Arleta Wizła 

Nieobecni: 

1. Marcin Brylewski 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

1. Grzegorz Grala, Wójt Gminy Zaniemyśl  

2. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy  

3. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

4. Anna Ratajczyk-Gibowska, Radca Prawny 

5. Barbara Madajczak, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Marcin Baraniak, Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

7. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

8. Alina Sobkowiak, Dyrektor Biblioteki Publicznej 

9. Magdalena Haberland, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

10. Edyta Jankowska, Dyrektor CUW Zaniemyśl  

11. Katarzyna Kicinska-Pajchrowska, Dyrektor GOK Zaniemyśl 

12. Sołtysi Sołectw Gminy Zaniemyśl  
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(lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dzień dobry Państwu. Otwieram czwartą sesję Rady Gmin Zaniemyśl w dniu 16 września 2024 roku. 

Proszę wszystkich o powstanie i wysłuchanie hymnu państwowego. Dziękuję bardzo. Witam Wójta 

Pana Grzegorza Gralę, Witam Panie i Panów Radnych. Witam Sekretarza Gminy, Pana Mateusza 

Waligórę. Tutaj chcę napomknąć, że Pan Sekretarz, Pan Mateusz Waligóra objął to stanowisko od  

1 sierpnia tego roku. Pan Mateusz do tej pory pracował przez 13 lat w Urzędzie Miasta i Gminy we 

Wrześni. Był Kierownikiem Gospodarki, Wydziału Gospodarki, Gruntami i Architektury. Witamy 

Panie Mateuszu. Witam również Panią Skarbnik Gminy, Panią Agnieszkę Scheffler. Witam Radcę 

Prawnego, Panią Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską oraz Panią Radcę Prawną, Panią Annę 

Ratajczyk-Gibowską. Witam Sołtysów Sołectw Gminy Zaniemyśl. Witam Kierowników Referatów 

Urzędu Gminy oraz jednostek organizacyjnych Gminy. Witam wszystkich Państwa zebranych na sali 

oraz obserwujących sesję przez Internet. Informacja dotycząca jawności posiedzeń, transmisji  

i utrwalania obrad oraz ochrony danych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Zaniemyśl. 

Informuję, że obrady Rady Gminy Zaniemyśl są transmitowane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. Nagrania obrad udostępniane są poprzez 

Biuletyn Informacji Publicznej Gminy Zaniemyśl. Uczestnicząc w sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych 

 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Radnego poprzedzone wręczeniem zaświadczenia 

o wyborze. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Wybory uzupełniające do Rady Gminy Zaniemyśl zostały zarządzone na dzień 14 lipca 2024 roku,  

w okręgu wyborczym numer 10. Głosowanie nie odbyło się z powodu zgłoszenia tylko jednego 

kandydata. Mandat został przyznany bez głosowania Pani Arlecie Wizła. Proszę Przewodniczącą 

Gminnej Komisji Wyborczej, Panią Sylwię Masiak-Dukarską o wręczenie Radnej zaświadczenia  

o wyborze.  

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Sylwia Masiak-Dukarska 

Na podstawie artykułu 449 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 roku, kodeks wyborczy, Gminna Komisja 

Wyborcza w Zaniemyślu stwierdza, że w wyborach, które odbyły się 14 lipca 2024 roku, Pani Wizła 

Arleta Katarzyna wybrana została Radną Gminy Zaniemyśl. Pani Radnej, składam serdeczne 

gratulacje i życzę otwartości, cierpliwości i wielkiego serca do pełnionej, i z całą pewnością 

niełatwej służby.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej w Zaniemyślu. Wysoka Rado, przed 

przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie. Toteż obecnie przystąpimy 

do ceremonii złożenia ślubowania przez nowo wybranego radnego. Zgodnie z artykułem 23a 

ustawy o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają 
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ślubowanie 'Wierny Konstytucji i Prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców'. Proszę teraz wszystkich o powstanie, a Radną Arletę Wizła proszę o służenie 

ślubowania. Odczytam teraz rotę ślubowania 'Wierny konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej 

ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej gminy i jej mieszkańców'.  

Radna Arleta Wizła 

Ślubuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy. Pani Radna, gratuluję. 

 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Przechodzimy teraz do punktu trzeciego dzisiejszego, dzisiejszych obrad, sesji. Punkt trzeci, 

stwierdzenie kworum radnych. Na podstawie listy obecności i zebranych radnych na sali 

stwierdzam, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 13 radnych, co jest liczbą wystarczającą do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Radnego poprzedzone wręczeniem zaświadczenia o wyborze. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

6. Informacje Wójta Gminy Zaniemyśl z działalności międzysesyjnej. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

9. Podjęcie uchwał: 

 1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia powiatowo-gminnego w sprawie ustanowienia 

Partnerstwa jednostek Powiat Średzki, Gmina Środa Wielkopolska i Gmina Zaniemyśl, 

 2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2024, 

 3) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

 4) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

 5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 6) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

7) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Zaniemyśl, 
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 8) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 9) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 10) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 11) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 12) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, 

 13) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, 

 14) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 15) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, 

 16) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 17) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl, 

 18) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Śnieciska, 

 19) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Czy są pytania, uwagi do przedstawionego porządku obrad? Panie Wójcie, proszę.  

 

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Wnoszę o wycofanie z porządku obrad projektów uchwał oznaczonych punktami 6, 9, 11, 12, 13, 

15, 16, 17. W związku z tym, że postanowiliśmy dokonać kompleksowej analizy stanu mienia 

komunalnego, w szczególności gruntów rolnych i po dokonaniu analizy planuje się przedłożenie 

nowych projektów uchwał. To jest jakby pierwszy mój wniosek i drugi wniosek jest mój o wycofanie 

z porządku obrad projektu uchwały oznaczonej punktem dziewiętnastym z uwagi na fakt, że temat 

ten musi zostać przez nas dogłębnie przeanalizowany pod kątem zasadności przejęcia drogi 

powiatowej. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję. W takim razie proszę o przygotowanie wniosku pod głosowanie. Proszę o udział  

w głosowaniu.  

 

Głosowano w sprawie 

wycofanie z porządku obrad projektów uchwał w podpunktach 6,9,11,12,13,15,16,17,19 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Radnego poprzedzone wręczeniem zaświadczenia o wyborze. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

6. Informacje Wójta Gminy Zaniemyśl z działalności międzysesyjnej. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

9. Podjęcie uchwał: 

 1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia powiatowo-gminnego w sprawie ustanowienia 

Partnerstwa jednostek Powiat Średzki, Gmina Środa Wielkopolska i Gmina Zaniemyśl, 

 2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2024, 

 3) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

 4) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

 5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 6) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

7) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Zaniemyśl, 

 8) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 9) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 10) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 11) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 12) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, 

 13) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, 
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 14) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 15) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, 

 16) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 17) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl, 

 18) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Śnieciska, 

 19) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

5. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Czy radni mają pytania i uwagi do protokołu? Nie widzę. W takim razie proszę o podłączenie 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

6. Informacje Wójta Gminy Zaniemyśl z działalności międzysesyjnej. 

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Referat gospodarki i nieruchomościami, ochrony zabytków, rolnictwa i ochrony przyrody. W dniu 30 

lipca 2024 roku Rada Ministrów wydała Rozporządzenie w sprawie ustalenia granic niektórych gmin 

i miast, nadania niektórym miejscowościom statutu miasta, statusu przepraszam miasta oraz 

zmiany siedziby władz gminy. Na mocy którego miejscowość Zaniemyśl z dniem 1 stycznia 2025 

roku nadaje się status miasta. Rozporządzenie zostało opublikowane w dniu 31 lipca 2024 roku  

w Dzienniku Ustaw Rzeczypospolitej Polskiej pod pozycją 1152. Jest to odpowiedź na wcześniejszy 

wniosek Rady Gminy Zaniemyśl, a samo rozporządzenie zamyka całe postępowanie w sprawie. 

Referat finansowy. W okresie między sesjami Wójt Gminy Zaniemyśl wydał zarządzenie zmieniające 
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budżet na rok 2024. Rozporządzenie z dnia 28 czerwca 2024 roku, w którym dokonano przeniesień 

wydatków między rozdziałami i paragrafami, dodatkowo wprowadzono do budżetu dochody  

i wydatki bieżące w kwocie 41 576,32 zł. Rozporządzenie z dnia 11 lipca 2024 roku, w którym 

dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami. Dodatkowo dochody i wydatki 

bieżące ulegają zwiększeniu o kwotę 56 829 zł. Rozporządzenie z dnia 29 lipca 2024 roku, w którym 

dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami. Dodatkowo wprowadzono do 

budżetu dochody i wydatki bieżące w kwocie 312 938,04 zł. Rozporządzenie z dnia 26 sierpnia 

2024 roku, w którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami. 

Dodatkowo dochody i wydatki bieżące ulegają zwiększeniu o kwotę 9 473 zł. Rozporządzenie z dnia 

10 września 2024 roku, w którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami  

i paragrafami. W dniu 29 sierpnia 2024 roku podpisano umowę pożyczki z Bankiem Gospodarstwa 

Krajowego na kwotę 1 220 470,00 zł na sfinansowanie deficytu w 2024 roku, częściowe 

sfinansowanie przedsięwzięcia pod tytułem 'Prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane w domu szwajcarskim na Wyspie Edwarda, jezioro Raczyńskie, Zaniemyśl, numer  

w rejestrze 2503/A . Spłatę pożyczki zaplanowano w latach 2025-2034. Referat inwestycji  

i gospodarki komunalnej. Trwają prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  

w domku szwajcarskim na Wyspie Edwarda na Jeziorze Raczyńskim. Całościowa kwota prac to  

2 446 470,00 zł. W dniu 20 czerwca 2024 roku ogłoszono zamówienie publiczne dla inwestycji 

polegającej na budowie świetlicy wiejskiej wraz z infrastrukturą techniczną i wyposażeniem  

w miejscowości Jeziory Wielkie. Wartość inwestycji to milion sześćset czterdzieści sześć tysięcy 

dwieście sześćdziesiąt cztery złote i dziewięćdziesiąt jeden groszy. Przy czym dziewięćdziesiąt 

osiem procent jest finansowane z dofinansowania, pozostała część ze środków własnych. W dniu 

12 lipca 2024 roku ogłoszono zamówienie publiczne na inwestycję polegającą na budowie 

kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Lubonieczek etap pierwszy i drugi. Przyznane 

dofinansowanie 7 milionów 600 tysięcy złotych i tutaj podobnie dofinansowanie obejmuje 95% 

wartości inwestycji. W dniu 23 sierpnia 2024 roku ogłoszono zamówienie publiczne 

zagospodarowania odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych oraz z domków 

letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, na 

których powstają odpady komunalne, jak również z PSZOK z terenu Gminy Zaniemyśl w okresie od 

stycznia 2025 do grudnia 2025. Termin składania ofert do dnia 26 września. W dniu 11 września 

2024 roku ogłoszono zamówienie publiczne dla inwestycji polegającej na modernizacji oświetlenia 

drogowego na terenie Gminy Zaniemyśl, realizowanego w ramach dofinansowania z Rządowego 

Funduszu Polski Ład. Przyznana kwota dofinansowania to milion dziewięćdziesiąt siedem tysięcy 

czterysta czterdzieści złotych. Również w dniu 11 września 2024 roku dokonano odbioru 

pierwszego etapu inwestycji polegającej na ujednoliceniu frontowego ogrodzenia zabytkowego 

parku w Łęknie. Trwa realizacja funduszy sołeckich. W dniu 8 sierpnia ogłoszono zapytanie 

ofertowe na utwardzenie odcinka drogi gruntowej gminnej w miejscowości Śnieciska. Wpłynęła 

jedna oferta na kwotę 48 tysięcy 806 złotych i 40 groszy. W Urzędzie Gminy Zaniemyśl przy ulicy 

Średzkiej 9 można składać cały czas wnioski o dofinansowanie z programów Czyste Powietrze  

i Ciepłe Mieszkanie. Punkt Konsultacyjny jest czynny od poniedziałku, w poniedziałki od godziny 

14:00 do 16:00 oraz od wtorku do czwartku od godziny 14:00 do 15:00. Kadry. Rozstrzygnięty został 
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nabór na stanowisko Sekretarza Gminy, którym został Pan Mateusz Waligóra. Od 1 września na 

stanowisku pomocniczym zostały zatrudnione dwie osoby, które są, które były u nas na stażu 

wcześniej. We wrześniu Urząd planuje ogłoszenie dwóch naborów na stanowiskach w referacie 

finansowym i w referacie inwestycyjnym. W okresie letnim na terenie Gminy odbywały się pikniki 

sołeckie. Gmina Zaniemyśl w ramach zapotrzebowania przekazała organizatorom gadżety. 13 lipca 

w Jaszkowie, 10 sierpnia w Śnieciskach oraz 7 września w Lubonieczku odbyły się rajdy rowerowe  

z cyklu Zaniemyskie Rowerowanie. W rajdach brało udział średnio około 130 uczestników. 14 lipca 

na terenie Zaniemyskiego Amfiteatru odbył się piknik policyjny 'Kręcimy Bezpieczeństwo Nad 

Wodą'. W lipcu odbył się trzeci memoriał imienia Arkadiusza Marciniaka. W turnieju piłkarskim 

zmierzyło się 11 zespołów z regionu. 25 sierpnia odbyły się Dożynki gminno-powiatowe. 1 i 3 

września pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich odbyły się uroczystości w związku z 85 

rocznicą wybuchu II Wojny Światowej. Dofinansowania. Rozpoczęła się realizacja projektu 

Cyberbezpieczny Samorząd. Trwa przygotowanie dokumentacji niezbędnej do złożenia wniosków  

o dofinansowanie termomodernizacji szkół i przedszkola, modernizacji promu na Wyspę Edwarda, 

budowę ścieżek rowerowych oraz ścieżki historyczno-edukacyjnej. W sierpniu Urząd Marszałkowski 

Województwa Wielkopolskiego przeprowadził kontrolę dofinansowania projektu budowy 

skateparku. Złożono wnioski o dofinansowanie w 2025 roku zadań polegających na budowie, 

przebudowie lub remoncie dróg z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na przebudowę drogi  

w Lubońcu i Polwicy. Z początkiem lipca uruchomiono elektroniczny system rezerwacji kortu 

tenisowego. Statystyki systemu pokazują, że kort jest rezerwowany prawie 100 razy miesięcznie.  

W dniu 17 lipca 2024 roku gościliśmy w Zaniemyślu Prezydent Gminy Muttenz Franziskę 

Stadelmann, która ze Szwajcarii przyjechała do Środy Wielkopolskiej z przyjacielską wizytą w czasie 

swojego urlopu. W pokłosie tej wizyty w miesiącu, w październiku bodajże, będziemy gościli grupę 

dzieci i młodzieży właśnie ze Szwajcarii u nas w Zaniemyślu, gdzie na hali widowiskowo-sportowej 

zostanie rozegrany turniej. Więcej informacji oczywiście będzie umieszczone na stronie Gminy, 

także zachęcam, aby przyjść i pokibicować dzieciom. Z końcem lipca zostało opublikowane 

Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie ustalenia granic niektórych miast, gmin i miast, nadania 

niektórym miejscowościom statusu miasta oraz zmiany siedziby władz gminy, zgodnie z którym  

z dniem 1 stycznia 2025 roku Gmina Zaniemyśl odzyska prawa miejskie. Informacje międzysesyjne 

Zakładu Gospodarki Komunalnej. Chwilka. Ok. Przedsiębiorstwo na podstawie decyzji numer 5, 

łamane na 2027, numer RIOS7033.052017, 17 z dnia 9 lutego 2027 roku zapewniło ciągłość 

dostawy wody oraz ciągłość odbioru ścieków w instalacjach posiadanych przez przedsiębiorstwo. 

Przedsiębiorstwo prowadzi stałą kontrolę jakości wody oraz parametrów odprowadzających, 

odprowadzanych ścieków. Przedsiębiorstwo usunęło 3 awarie przepompowni ścieków oraz  

2 awarie wodociągowe. W okresie międzysesyjnym przedsiębiorstwo wykonało 8 przyłączy 

kanalizacyjnych, przedsiębiorstwo wykonało 9 przyłączy wodociągowych. Przedsiębiorstwo 

wykonuje budowę odcinka sieci wodociągowej PCV fi 110 w miejscowości Czarnotki, realizując 

wieloletni plan modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. Zakład Gospodarki 

Komunalnej jakby również odpowiedzialny jest za naszą halę sportową, więc pozwolę sobie bardzo 

krótko powiedzieć, co na hali sportowej się działo. W poniedziałki odbywają się zajęcia jogi, we 

wtorki odbywają się zajęcia fitness, na głównej płycie hali odbywają się zajęcia siatkówki oraz od 
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początku września treningi unihokeja. W ostatni weekend sierpnia i pierwszy weekend września 

odbyły się bezpłatne warsztaty taneczne organizowane przez Wielkopolski Klub Tańców Polskich. 

Zakład Gospodarki Komunalnej dokonuje bieżących konserwacji i napraw. W drugiej połowie 

sierpnia zostały przemalowane niektóre pomieszczenia hali oraz ściany na głównej płycie. Pozostała 

działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej. Spółka na podstawie zleceń z Gminy wykonuje prace 

porządkowe oraz inne roboty na terenie gminy Zaniemyśl. wykonuje na bieżąco prace zlecone  

z zakresu utrzymania zieleni, świadczone na rzecz mieszkańców gminy Zaniemyśl. Ponadto 

wykonano cykliczne prace porządkowe na terenie Gminy Zaniemyśl, m.in. sprzątanie ścieżki  

pieszo-rowerowej, opróżnianie gminnych koszy na ulicach. Spółka o swych działaniach informuje na 

bieżąco mieszkańców Gminy przez stronę internetową spółki oraz na profilu Facebook. Spółka 

podpisała umowę z Wielkopolskim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

pożyczkę, która została przeznaczona na zakup i montaż paneli fotowoltaicznych w stacji 

uzdatnienia wody w Czarnotkach o mocy niecałe 39 kW . W okresie międzysesyjnym wykonano 

montaż instalacji fotowoltaicznej na tej stacji i spółka sukcesywnie realizuje swój plan inwestycyjny. 

Informacja dotycząca oświaty. Bardzo ciekawy punkt, więc proszę o uwagę. Wyniki egzaminów 

ośmioklasisty w 2024 roku. Może przeczytam od tyłu. Uczniowie szkół podstawowych z terenu 

Gminy Zaniemyśl osiągnęli najlepszy wynik na tle powiatu i województwa, porównywalnie na 

poziomie średnich wyników w kraju. Mamy być z czego dumni, drodzy Państwo. I tak, język polski 

Gmina Zaniemyśl to była średnia 60,59%, powiat średzki to była średnia 56,58%, województwo 

wielkopolskie średnia to była 57%, kraj średnia to jest 61%, więc naprawdę nie odstajemy. 

Matematyka 52,55, w Gminie Zaniemyśl średnia, w powiecie średnim średnia była 44,83%,  

w województwie wielkopolskim średnia była 49%, w kraju średnia była 52%, czyli przewyższyliśmy 

średnią krajową w matematyce i język angielski. Średnia Gmina Zaniemyśl to 67,25%, powiat 

średzki średnia to jest 59%, województwo wielkopolskie średnia to jest 64%, i kraj średnia to jest 

66% i ponownie przewyższyliśmy średnią krajową. Brawo. 8 lipca została podpisana umowa z firmą 

MS Autokary na dowóz uczniów do jednostek oświatowych na terenie Gminy Zaniemyśl w roku 

szkolnym 2024-2025 o wartości 404 894 zł i 70 groszy brutto. 24 lipca trzech nauczycieli ze Szkoły 

Podstawowej imienia Ryszarda Berwińskiego w Zaniemyślu, trzech nauczycieli, tak. Jeden 

nauczyciel ze Szkoły Podstawowej w Śnieciskach i jeden nauczyciel z Przedszkola Samorządowego 

Kolorowy Świat w Zaniemyślu zdało egzamin na stopień awansu zawodowego nauczyciela 

mianowanego. Uroczyste wręczenie aktów nadania stopnia nauczyciela mianowanego odbyło się 

27 sierpnia w Urzędzie Gminy Zaniemyśl. W okresie wakacyjnym w szkołach i przedszkolu, dla 

których Gmina Zaniemyśl jest organem prowadzącym, przeprowadzono następujące remonty.  

W Szkole Podstawowej imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, dach budynku 

głównego w części B i C, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, wymiana podłogi korytarza oraz schody 

wejściowe do budynku od strony boiska. Przedszkole Samorządowe Kolorowy Świat w Zaniemyślu 

był remont dachu, mycie elewacji całego budynku, usunięcie krat z okien, drobne prace malarskie. 

W sierpniu Gmina Zaniemyśl złożyła wnioski o udzielenie dotacji ze środków Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na wsparcie przedsięwzięć 

związanych z edukacją ekologiczną w zakresie doposażenia pracowni i sal dydaktycznych o 

tematyce ekologicznej dla Szkoły Podstawowej imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w 
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Zaniemyślu o wartości 70 711,00 zł i Szkoły Podstawowej w Śnieciskach o wartości 74 503,00 zł.  

10 września minął termin składania wniosków o stypendium Wójta Gminy Zaniemyśl za rok szkolny 

2023-2024. W wyznaczonym terminie wpłynęło 13 wniosków. Posiedzenie komisji zaplanowano na 

dzień 23 września. 2 września uczniowie rozpoczęli nowy rok szkolny. Do szkół, przedszkoli, żłobka  

i klubu dziecięcego prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl uczęszcza 1074 uczniów i dzieci, w 

tym Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu 461 uczniów, w tym 24 uczniów w oddziale zerowym i 28 

uczniów z Ukrainy o statusie uchodźcy. Szkoła Podstawowa w Śnieciskach 109 uczniów, w tym 16 

uczniów w oddziale zerowym, Szkoła Podstawowa imienia Jana Pawła II w Pigłowicach z oddziałem 

przedszkolnym, to jest 182 uczniów, w tym 37 uczniów w oddziale zerowym. Przedszkole 

Samorządowe Kolorowy Świat w Zaniemyślu 123 dzieci, w tym 4 dzieci z Ukrainy. Niepubliczne 

Przedszkole Mali Odkrywcy w Czarnotkach 39 dzieci. Prywatne Niepubliczne Przedszkole AKUKU  

64 dzieci. Niepubliczne Przedszkole Montessori Kraina Rozwoju 21 dzieci. Niepubliczne Przedszkole 

Tygryski w Pigłowicach 28 dzieci. Niepubliczny żłobek AKUKU 34 dzieci, Klub Dziecięcy Mali 

Odkrywcy w Czarnotkach prowadzony od 2 września przez Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Gminy 

Zaniemyśl Wuchta Wiary 13 dzieci. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w 

Zaniemyślu. W okresie od 25 czerwca do 16 września. We wskazanym okresie w Gminnym Ośrodku 

Kultury realizowano akcję pod nazwą Lato w Zaniemyślu, obejmując kilkadziesiąt wydarzeń. Były to 

koncerty, teatry dla dzieci, kiermasze, różności, festyny rodzinne, poranne zajęcia ruchowe, kino 

plenerowe, Wszystkie wydarzenia były bezpłatne dla uczestników. Łączny koszt organizacji 

wydarzeń w ramach lata w Zaniemyślu to 27 980 zł i 45 groszy. W wakacje odbywały się także 

odpłatne zajęcia, warsztaty ceramiki oraz dwa turnusy półkolonii letnich z elementami profilaktyki. 

Kosz organizacji zajęć wyniósł 22 929,00 zł. GOK był współorganizatorem wydarzenia Sunbeach 

Festival, pozyskując tytułem najmu i pośrednictwa sprzedaży biletów 6841 zł i 58 groszy. Gminny 

Ośrodek Kultury był organizatorem Zaniemyskich Bitew Morskich. W ramach wydarzenia GOK 

współorganizował zbiórkę krwi przy OSP oraz zawody wędkarskie o puchar Zaniemyśla . Koszt 

organizacji wydarzenia 171 243,81 zł. Pozostałe usługi wynajem agregatów, promocja, ochrona, 

zabezpieczenie medyczne, usługi elektryka, sanitariaty, usługi komunalne to 52 826,61 zł. Przychód 

z tytułu najmu terenu oraz sponsoringu to 13 610,00 zł. GOK również był współorganizatorem 

Dożynek gminno-powiatowych. Koszt organizacji wydarzenia wyniósł 36 337,18 zł. Przychód  

z tytułu najmu terenu to 4000 zł. W okresie wakacyjnym w Gminnym Ośrodku Kultury odbył się 

remont sali dofinansowany ze środków Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 

oraz Gminy Zaniemyśl na kwotę 62 280,00 złotych. Remont wygląda imponująco. Dziękuję Pani 

Dyrektor. W dniu dzisiejszym GOK rozpoczął nabór uczestników na zajęcia w nowym Roku 

Kulturalnym. Nabór na zajęcia odbywa się za pomocą nowego systemu do zarządzania zajęciami 

ActiveNow. Szczegóły znajdują się na stronie gok.zaniemysl.pl. 6 października odbędzie się 

inauguracja Roku Kulturalnego w wykonaniu Filharmonii Poznańskiej im. Tadeusza Szeligowskiego. 

Po bezpłatne wejściówki na koncert zapraszamy do sekretariatu GOK. Biblioteka Publiczna, 

podsumowan konkursy literackie i plastyczne ogłoszone dla dzieci i młodzieży na czas trwania ferii 

letnich. Nagrodzono siedmiu uczestników, którzy brali udział w ośmiu różnych konkursach. W teście 

dla dorosłych dostępnym co dwa miesiące pod tytułem 'Czy jesteśmy oczytani' nagrodzono po trzy 

osoby. Odbyły się dwa spotkania klubowiczów dorosłych z Dyskusyjnego Klubu Książki działającego 
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przy Bibliotece. Spotkania były 23 lipca oraz 27 sierpnia. Podczas wakacji zrealizowano dwie 

prelekcje filmowe dla dorosłych widzów na salce czytelni Biblioteki w dniu 16 i 23 sierpnia. Jak co 

roku w porze letniej Biblioteka ogłosiła kolejną już siódmą edycję głosowania na Biblioteczną Różę 

Czytelników, czyli najczęściej czytaną pozycję z naszego księgozbioru. Za czas od półrocza ubiegłego 

roku do czerwca bieżącego termin głosowania upływa do końca października. W okresie 

wakacyjnym odbyły się dwa spotkania dla dzieci przedszkolnych z Przedszkola Akuku  

i Niepublicznego Przedszkola Montessori Kraina Rozwoju. W dniu 6 września odbyła się  

w Bibliotece kolejna edycja Narodowego Czytania, tym razem lekturą tegorocznej odsłony akcji był 

'Kordian' Juliusza Słowackiego. Biblioteka Publiczna Gminy Zaniemyśl otrzymała w roku 2024 kwotę 

5800 zł w ramach zadania dofinansowania dla Bibliotek Publicznych na zakup nowości 

wydawniczych oraz usługi zdalnego dostępu do książek w formatach e-booków i audiobooków lub 

synchrobooków. Priorytet był pierwszy, kierunek interwencji 1.1 w ramach Narodowego Programu 

Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-2025. Niby okres wakacyjny, więc wyobrażać by się mogło, 

że tych zadań nie było dużo, natomiast trochę tego się zebrało. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję Panie Wójcie. Czy są pytania do przedstawionej informacji? Nie widzę pytań. W takim 

razie przedstawię swoje pytanie do tej informacji przedstawionej przez Pana Wójta. 30 czerwca 

bieżącego roku w Łęknie odbywały się biegi organizowane przez biegi wielkopolskie pod tytułem  

'VI letni półmaraton i ćwierćmaraton'. Mam pytanie odnośnie tej imprezy, bo była ona też chyba 

organizowana przy współudziale naszej Gminy. I mam pytanie, dlaczego nikogo z Urzędu Gminy nie 

było obecnego? Drugie pytanie, czy dostarczono nagrody zwycięzcom? I punkt trzeci, pytanie 

trzecie, dlaczego nie było informacji chyba na stronie Urzędu o takiej tutaj organizowanej imprezie 

biegowej? Dziękuję.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Dziękuję za pytanie. Przygotujemy odpowiedź i przedstawimy ją w odpowiednim czasie.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dobrze, dziękuję. W takim razie chciałbym jeszcze prosić przy okazji przygotowywania tej 

odpowiedzi o przygotowanie planu imprez kulturalno-sportowych na przyszły 2025 rok. Dziękuję. 

 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Proszę radnych o zgłaszanie interpelacji za pomocą e-Sesji. Takowe zgłoszenie właśnie widzę. 

Proszę Radnego Pana Pawła Jagodzińskiego.  

Radny Paweł Jagodziński 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Wysoka Rado, Panie Wójcie, miałbym zapytanie do Pana Wójta. 

Zaniemyśl, 16 września 2024, Wójt Gminy Zaniemyśl za pośrednictwem Przewodniczącego Rady 

Gminy Zaniemyśl. Szanowny Panie Wójcie, na podstawie artykułu 24 ustęp 3, 5, 6 ustawy z dnia  

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, Dziennik Ustaw z 2024 roku pozycja 609, proszę  

o wyjaśnienie statusu drogi gruntowej położonej na działce o numerze 177/39 w obrębie 
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ewidencyjnym Łękno należącej do Gminy Zaniemyśl. W związku z przekazaną informacją od 

mieszkanki Gminy Środa Wielkopolska będącej właścicielką działki o numerze 177/22 w obrębie 

ewidencyjnym Łękno, która przylega bezpośrednio do wyżej wymienionej drogi gruntowej, 

notorycznie pojawia się problem zalewania końcowego fragmentu wodami opadowymi, a także 

podsiąkiem z pobliskiego jeziora Jeziory Małe, położonego na działce o numerze ewidencyjnym 

321. W okresie wiosennych roztopów problem ten jest spotęgowany podwyższającym się 

naturalnie stanem wód jeziora. Znaczącym w tej sytuacji jest fakt, że Państwo Gospodarstwo 

Wodne Wody Polskie Regionalny Rząd Gospodarki Wodnej w Poznaniu poprzez zlecenie do 

nadzoru wodnego utrzymuje cały poziom wód wyżej wymienionego jeziora na obecnym poziomie. 

W każdym z wymienionych przypadków efektem jest brak możliwości dojazdu do posesji.  

Z przekazanych informacji wynika, że Urząd Gminy Zaniemyśl jest zaznajomiony z naturą problemu, 

dlatego chciałbym się dowiedzieć, jakie kroki były podejmowane w tej sprawie w latach ubiegłych. 

Interesuje mnie także, czy istnieją w najbliższym czasie możliwości doraźnej poprawy infrastruktury 

wyżej wymienionej drogi gruntowej, na przykład poprzez utwardzenie kruszywem lub 

podwyższenie terenu. Jednocześnie proszę o podjęcie dalszych rozmów z właścicielką wyżej 

wymienionej działki celem wypracowania kompromisu w przedstawionej powyżej sprawie.  

Z poważaniem Radny Rady Gmin Zaniemyśl Paweł Jagodziński. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję. Czy są jeszcze inne interpelacje od pozostałych radnych? Nie widzę. 

 

 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

W okresie międzysesyjnym interpelacje, trzy interpelacje złożyła Pani Radna Ewelina Sikorska. 

Zadam teraz pytanie, czy zapoznała się Pani z treścią odpowiedzi i czy ma Pani pytania?  

Radna Ewelina Sikorska 

Tak, zapoznałam się z treścią i mam jedno właściwie pytanie. Może tak, otrzymałam w odpowiedzi 

na interpelację, na moje zapytanie otrzymałam tabelki tak naprawdę do samodzielnej analizy, więc 

zweryfikowałam je samodzielnie i taki wniosek, który się nasunął to, że pomimo wzrostu wpływów 

z opłat i podatków, to nadal istnieją trudności w egzekucji należności, zwłaszcza wśród osób 

fizycznych. I oczywiście sytuacja Gminy nie jest krytyczna, ale no Gmina powinna skupić się na 

usprawnieniu procesu ściągalności opłat, żeby w przyszłości oczywiście uniknąć tej sytuacji. I mam 

pytanie odnośnie jednej informacji, która jest zawarta pod tabelką, a mianowicie, że Gmina tutaj… 

znaczy, taką ja dostałam odpowiedź, że w celu prowadzenia działań przedegzekucyjnych i 

egzekucyjnych w szerszym zakresie zamierza się wprowadzić zmiany w zakresach obowiązków 

pracowników Urzędu. I ja mam pytanie, czy te zmiany już zostały wprowadzone lub poczynione 

kroki w tym zakresie? Dziękuję.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Nie, zmiany jeszcze nie zostały wprowadzone, pracujemy nad tym, więc na pewno będzie to 

uskutecznione.  
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Radna Ewelina Sikorska 

Ale jakby problem jest zauważony, tak?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Problem jest zauważony, wiemy po prostu, że są jakby duże zaległości. Podpisujemy wezwania, 

podpisujemy monity. Pracownik, który, Urzędu, który jest odpowiedzialny za to, również jest  

w kontakcie telefonicznym wcześniej, zanim zostanie wysłany monit. Natomiast jeśli nie ma reakcji, 

nie ma kontaktu, no to jest taki monit do mieszkańca wysyłany o uregulowanie zobowiązań 

podatkowych.  

Radna Ewelina Sikorska 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dobrze, dziękujemy. Zapytam teraz Panią Radną Ewelinę Siudzińską, czy zapoznała się z treścią 

odpowiedzi na interpelacje i czy ma pani pytania?  

Radna Ewelina Siudzińska 

Tak, zapoznałam się i na chwilę obecną nie mam pytań.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dobrze, dziękuję. Przypominam, że odpowiedzi zamieszczone są w systemie e-Sesja oraz  

w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Rady Gminy. 

 

9. Podjęcie uchwał: 

 

 1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia powiatowo-gminnego w sprawie 

ustanowienia Partnerstwa jednostek Powiat Średzki, Gmina Środa Wielkopolska i Gmina Zaniemyśl, 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia powiatowo-gminnego w sprawie 

ustanowienia Partnerstwa jednostek Powiat Średzki, Gmina Środa Wielkopolska i Gmina Zaniemyśl, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 
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2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2024, projekt uchwały 

przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany tegorocznego budżetu został omówiony na wspólnej Komisji. 

Jednak Pan Wójt chciałby wprowadzić autopoprawkę do tego projektu. Ta autopoprawka będzie 

polegała na zwiększeniu środków o kwotę, o dodatkową kwotę 660 tysięcy złotych na zadanie pod 

nazwą 'prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane w domu szwajcarskim na wyspie 

Edwarda Jezioro Raczyńskiego Zaniemyśl numer w rejestrze 2503/A' . Poproszę za chwilkę Pana 

Wójta, aby jakby merytorycznie wskazał potrzebę zwiększenia tych środków. I później opowiem na, 

jak to rzutuje na projekt uchwały, który był omówiony na wspólnej Komisji.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Domek szwajcarski, tak jak doskonale Państwo wiecie, jest w trakcie remontu, natomiast firma, 

która wygrała przetarg, rozpoczęła pracę i okazało się, że podwalina, która jest na fundamencie 

położona, jest zgnita, co spowodowało tym, że domek szwajcarski zaczął się przechylać w stronę 

jeziora. Wcześniej w domku szwajcarskim przetarg, który rozpisywaliśmy był tylko na część, na 

przywrócenie do stanu sprzed dewastacji i tak też było rozpisane, rozpisany przetarg. Natomiast  

w trakcie, w trakcie prac okazało się, że będą niestety ale prace dodatkowe, które właśnie będą 

wynikały z prostowania całego budynku, a co w związku z tym idzie, no będziemy, my jako Gmina 

będziemy musieli ponosić nowe, nowe koszty. Część powiedzmy sobie kuchenna, która jest w 

całkiem niezłym stanie i na dzień dzisiejszy nie wymaga remontu, musi zostać rozebrana, żeby 

zobaczyć w jaki sposób te ściany, które tam są, jak i podłoga są związane z całym budynkiem.  

W przeciwnym wypadku jakby uniemożliwi nam to wyprostowanie tego domku. Koszty związane, 

te dodatkowe, o których tu mówi Pani Skarbnik, to są właśnie koszty dodatkowe związane  

z prostowaniem samego budynku, jak i z rozbiorem części kuchennej i później po prostowaniu 

przywróceniem części kuchennej do stanu w jakim jest w tym momencie. Z tego właśnie tytułu, ta 

kwota, o tą kwotę musimy zwiększyć, zwiększyć finansowanie tej inwestycji. Jeśli radni mają jakieś 

pytania w tej kwestii, to z chęcią odpowiem. Dziękuję.  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

To ja teraz przedstawię jakby punkty uchwały, które będą podlegały zmianie w związku  

z wprowadzeniem tej autopoprawki. Pierwsza zmiana będzie dotyczyła zapisów związanych  

z wysokością wydatków. Po zmianie łączna kwota wydatków na 2024 rok będzie to kwota  

58 milionów 48 tysięcy 349 złotych i 76 groszy. Zwiększą się również wydatki majątkowe.  

Po zmianie będą one wynosiły 11 mln 709 885,40 zł. Zmiany oczywiście zostały wprowadzone  

w załączniku, który przedstawia zarówno wydatki, jak i kolejnym załączniku, który przedstawia 

wydatki majątkowe. W związku ze zwiększeniem wydatków o kwotę 660 tysięcy złotych, o taką 

właśnie wartość zwiększy się deficyt Gminy, który po zmianie będzie wynosił 5 milionów 242 

tysiące 525 złotych i 88 groszy. Będzie on sfinansowany niewykorzystanymi środkami pieniężnymi 

na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodu i wydatków nimi 

finansowanych, związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi  

w odrębnych ustawach w kwocie 819 239,37 zł. Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na 

rynku krajowym w kwocie 2 miliony 247 tysięcy 887 złotych i 8 groszy. I właśnie w tej pozycji 
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nastąpił wzrost o te 660 tysięcy złotych. Nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 1 milion 196 tysięcy 415 

złotych i 62 groszy. I wolne środki, o których mowa w artykule 217 ustęp 2 punkt 6 ustawy  

w kwocie 978 tysięcy 983 złotych i 81 groszy. W związku z tym, że zwiększyły się planowane 

przychody, o których przed chwilką mówiłam, czyli przychody zaciągniętych pożyczek i kredytów, 

taką zmianę należało również wprowadzić w projekcie uchwały. Po zmianie łączna kwota 

planowanych przychodów będzie to kwota 5 464 745,88 i tą kwotę możecie Państwo zobaczyć  

w załączniku 11 i to jest załącznik, który został wygenerowany dodatkowo na potrzeby tej 

autopoprawki. W związku z tym, że po stronie przychodów zwiększamy planowane do zaciągnięcia 

kredyty i pożyczki, należało również do tego projektu uchwały wprowadzić zmiany dotyczące 

paragrafu 14 i paragrafu 15 pierwotnej uchwały w sprawie uchwalenia budżetu. I te paragrafy, 

paragraf 14 dotyczy ustalenia limitu zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek. Po 

zmianie wynosić on będzie 3 miliony 247 tysięcy 887 złotych i 8 groszy. W tej kwocie mamy milion 

złotych na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu i finansowanie 

planowanego deficytu kwota 2 miliony 247 tysięcy 887 złotych i 8 groszy. I zapisy paragrafu  

15 zmieniły się w punkcie pierwszym, przepraszam, w punkcie drugim, który mówi, upoważnia się 

Wójta Gminy Zaniemyśl do zaciągania kredytów i pożyczek, o których mowa w artykule 89 ustęp 1 

punkt 2 ustawy o finansach publicznych, na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu do 

wysokości 2 miliony 247 tysięcy 887 złotych i 8 groszy. Czyli pokrótce najważniejsze, najważniejsze 

zmiany. Zwiększenie wydatków majątkowych i wydatków ogółem o kwotę 660 tysięcy złotych, 

zwiększenie deficytu o kwotę 660 tysięcy złotych i zwiększenie przychodów z tytułu zaciągniętych 

pożyczek i kredytów na rynku krajowym o kwotę 660 tysięcy złotych. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję. Czy radni mają pytania i uwagi do projektu uchwały? Są pytania, proszę Panią Radną 

Ewelinę Sikorską.  

Radna Ewelina Sikorska 

Dobrze, ja mam pytanie, a proszę przypomnieć, jaki był początkowy udział Gminy w tym remoncie 

domku szwajcarskiego?  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

Ogólnie środki finansowe na to zadanie przed zmianą, to było 2 miliony 462 tysiące 470 złotych, z 

czego 392 tysiące złotych są to środki, które pochodzą z tak zwanego Polskiego Ładu, a właściwie to 

są ze Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. I jeśli chodzi o… o środki pochodzące z dotacji  

z Powiatu średzkiego o 800… 850 tysięcy złotych.  

Radna Ewelina Sikorska 

Drugie pytanie, czy te prace są uzgodnione z konserwatorem zabytków, te dodatkowe, na które 

teraz mają być przeznaczone te środki?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Tak, jesteśmy w kontakcie z konserwatorem zabytków, czekamy na jego opinię w kwestii rozwiązań 

konstrukcyjnych, także jak najbardziej konserwator też bierze w tym udział.  

Radna Ewelina Sikorska 

Dobrze, dziękuję.  
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Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Proszę o głos Pana Radnego Michała Marciniaka.  

Radny Marciniak Michał 

Ja mam takie zapytanie do Pana Wójta, bo tutaj w tej uchwale budżetowej, nad którą będziemy 

obecnie głosować, tam jest informacja o 86 tysiącach złotych, które mają być przeznaczone na te 

dwa przęsła, które nie zostały wyremontowane i wiem, że ten temat był poruszony na komisji, ale 

jakby zmierzam do czegoś innego, ponieważ pamiętam jak Wójt Justyna Dąbrowska jeszcze za 

swoich rządów mówiła, że otrzymaliśmy dofinansowanie na pokrycie między innymi tych dwóch 

przęseł i teraz moje pytanie brzmi, Co się wydarzyło, że nie starczyło, no bo ta firma, która tam 

budowała ten płot, ona zaczęła od granicy od prawej strony, jak się patrzy na wjazd do pałacu, do 

szkoły. I teraz pytanie, czy wcześniej faktycznie w założeniach było tak, że oni mówiąc kolokwialnie 

pójdą bardziej na lewo i ten zakres prac miał objąć te dwa przęsła, a w wyniku jakby samego 

przetargu okazało się, że tych funduszy nie starczy, czy po prostu od samego początku projekt był 

tak skonstruowany, że to miało być od granicy do bramy, a dziś zostaliśmy po prostu przez Panią 

Wójt wcześniej wprowadzeni w błąd, bo... Dziękuję, poproszę o odpowiedź.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Znaczy projekt mamy gotowy na wszystkie przęsła, to jest chyba ponad 60 przęseł, więc to jest 

plus. Decyzje konserwatora też mamy jakby na całość inwestycji, na całość modernizacji tego płotu. 

Natomiast wracając tutaj do Pana pytania, przetarg został ogłoszony od przęsła 55 do końca, czyli 

jakby przetarg w ogóle nie obejmował tej dziury, na której tak się skupiliśmy w ostatniej kadencji. 

Jednak ta dziura jest ważna dla mieszkańców i nie tylko, dla mnie również, więc tą dziurę, która 

jest, będziemy finansować ze środków własnych gminy, żeby tą dziurę po prostu, ten płot dalej też 

pociągnąć, no bo nie byłoby sensu renowacji tego płotu, gdybyśmy go zostawili w ten sposób, jak 

on teraz wygląda z tą dziurą. Także tutaj przetarg został w ten sposób rozpisany, że zostały 

pominięte te przęsła, których tak de facto dzisiaj i wcześniej nie było. A mając przetarg, rozwiązując 

go, otwierając koperty, no to niestosowne i nielegalne też byłoby robić cokolwiek innego, żeby 

jednak te przęsła z tego przetargu, na który nie był rozpisany, budować.  

Radny Marciniak Michał 

To chyba nawet nie można tak robić, nie? Ale jakby zmierzam do tego, że chyba w takim razie 

zostaliśmy no wprowadzeni w błąd, w błąd przez no byłą Panią Wójt, bo ja pamiętam jak gdzieś te 

słowa, że jakby to dofinansowanie miało nam pokryć, mówiąc kolokwialnie, tą dziurę, która tam się 

pojawiła, a tak się nie stało i teraz musimy 86 tysięcy złotych wyłożyć z własnego budżetu, żeby to 

zrobić, tak? Ja wiem, że to nie było za Pana Wójta kadencji, ale no te słowa pamiętam. Dziękuję.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Tak, tak, oczywiście to jest pytanie do Pani Wójt, natomiast no pokryjemy te koszty, żeby ten płot 

ujednolicić.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dobrze, dziękuję. Nie widzę innych zapytań do przedstawionego projektu.  
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Głosowano w sprawie 

autopoprawka-zwiększenie wydatków majątkowych dotyczących zadania "Prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane w domu szwajcarskim na Wyspie Edwarda, Jezioro Raczyńskie, 

Zaniemyśl Nr w rejestrze 2503/A o dodatkową kwotę 660.000,00 zł. Zwiększenie deficytu o kwotę 

660.000,00 zł. Zwiększenie przychodów z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku 

krajowym o kwotę 660.000,00 zł 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2024, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

 3) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, projekt uchwały 

przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

 

Ten projekt uchwały również był omówiony na wspólnej Komisji. Jednak w ślad za tym, za przyjętą 

autopoprawką w uchwale budżetowej, należy wprowadzić autopoprawkę również do projektu 
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uchwały, który był Państwu przedstawiony. Zmiany dotyczą bieżącego roku, roku 2024, gdzie 

wzorem właśnie uchwały budżetowej należało wprowadzić zmiany, zmiany w kwocie wydatków 

ogółem, wydatków majątkowych. Rzutowało to również na zmianę wyniku, wyniku, czyli deficytu 

budżetu. I wiązało to się ze zmianą kwoty długu. Dodatkowo w załączniku, który przedstawia nam 

wieloletnie przedsięwzięcia finansowe, w pozycji 1.3.2.21, ta pozycja właśnie przedstawia zadanie 

inwestycyjne, o którym tutaj mówił Pan Wójt. Wzorem uchwały budżetowej, limit wydatków na rok 

2024 proponujemy zwiększyć o kwotę 660 tysięcy złotych. Czyli raz sumując, autopoprawka będzie 

dotyczyła właśnie zwiększenia tych limitów i zwiększenia kwoty długu na rok 2024, również o 

kwotę 660 tysięcy złotych. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję. Czy są pytania do przedstawionej autopoprawki? Nie widzę pytań. W takim razie proszę o 

podłączenie głosowania do autopoprawki, do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie autopoprawki - zwiększenie wydatków na 2024 rok dla przedsięwzięcia nr 13.2.21 "Prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane w domu szwajcarskim na Wyspie Edwarda, 

Jezioro Raczyńskie, Zaniemyśl Nr w rejestrze 2503/A o kwotę 660.000,00 zł. Zwiększenie kwoty 

długu w 2024 roku o kwotę 660.000,00 zł. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

 4) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

 5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 
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 6) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl, (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 7) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Zaniemyśl, 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Zaniemyśl, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

 8) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 
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Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

 9) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl, (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 10) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

 11) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl, (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 12) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Zaniemyśl, (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 13) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Zaniemyśl, (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 14) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 
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Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

 15) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Zaniemyśl, (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 16) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Zaniemyśl, (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 17) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Zaniemyśl, (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 18) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Śnieciska, 

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Śnieciska, 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  Maliński, Michał 

Marciniak, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 

Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Brylewski, Mateusz Manikowski 

 

 19) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości, (punkt zdjęto z porządku 

obrad) 

 

10. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Czy ktoś z radnych ma wnioski tutaj, zapytania? Proszę o zgłaszanie się. Tak. Tak, wiem, że wśród 

publiczności są osoby, które chciałyby zabrać głos. W takim razie zacznę od pierwszego zgłoszenia. 

Proszę Panią Martę Wolną o zabranie głosu. Tak, do mikrofonu byśmy prosili. Może obsługę 

techniczną poproszę. Teraz jest? Jest.  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Dzień dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Nazywam się Marta Wolna, jestem nowym 

dzierżawcą.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Pani Marto, prosimy jeszcze bliżej do mikrofonu. Tak?  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Teraz jest okej? Tak. Jeszcze raz. Dzień dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Nazywam się 

Marta Wolna, jestem nowym dzierżawcą Wyspy Edwarda w Zaniemyślu. Pozwoliłam się, 

pozwoliłam sobie dziś udać się tutaj do Państwa z pewnymi informacjami dotyczącymi współpracy 

Gminy razem ze mną. Wszyscy z Państwa pewnie wiedzą, że podpisałam umowę na 10 lat. Pracy na 

wyspie jest bardzo dużo. Tutaj obecni widzą ile, ile już zrobiłam na wyspie, ale jest problem z 

komunikacją pracowników, między pracownikami, a mną, w sensie jeżeli chodzi o sprawy związane 

z wyspą. Pierwsza kwestia dotyczy Regulaminu wyspy. Przyjmując wyspę odebrałam klucz 14 maja  

i byłam cały czas zbywana, jeżeli chodzi o Regulamin. Tego Regulaminu do teraz nie ma 

powieszonego. Ja nie mogę chociażby egzekwować tego, że żeby ludzie nie jeździli po moście 

rowerami, hulajnogami, żeby dzieci nie biegały i tak dalej, bo nie ma powieszonego Regulaminu, 

więc nie mam do tego prawa. Kolejna kwestia to jest wspólne dbanie o bezpieczeństwo na wyspie. 

Jak Państwo wiecie dzierżawię tylko budynki. Co do parku. Dbam o czystość w parku, tylko nie mam 

niestety wpływu na spadające gałęzie. Myślę, że każdy z Państwa wie jak wygląda kwestia naszych 

pomników przyrody na wyspie. Wszystko to jest zrozumiałe, że czuwa nad tym konserwator i tak 

dalej. Od maja zgłaszałam kwestie związane z suchymi gałęziami. Teraz mieliśmy pierwszy przykład 

wichury. Tutaj ten dąb przy toaletach ma bardzo dużo suchych gałęzi. Jedna z gałęzi spadła na 

parasol, parasol się złamał, spadło na naszego gościa. Dzięki Bogu nikomu nic się nie stało. To jest 

tylko kwestia czasu. Ja wysyłam do Gminy zdjęcia z informacją, gałęzie spadają, spadają przy 

osobach spacerujących na wyspie. I nie wiem, czy Gmina jest świadoma tego, że jeżeli komuś coś 

się wydarzy, no to naprawdę dojdzie do wielkiej tragedii. Dla mnie bezpieczeństwo ludzi na wyspie 

to jest priorytet. Kolejna kwestia, w sensie ja już od maja zgłaszałam informację, w sensie prośbę o 
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zgodę na wycięcie, bodajże to się nazywa cięcie fitosanitarne do konserwatora, i od maja myślę, że 

już byśmy dawno dostali zgodę na takie cięcie. Wiadomo, że to są koszta, no ale tu chodzi o 

bezpieczeństwo ludzi. Zresztą to nie, nie chodzi, że to jest tylko teraz to się wydarzyło, bo te gałęzie 

suche to jest kwestia naprawdę już lat, bo to nie jest kwestia jednego roku czy dwóch. Kolejna 

kwestia dotycząca liczników. W zeszłym roku Pani Jakubiak zdając wyspę, został spisany protokół 

zdawczo-odbiorczy, liczniki nie zostały przepisane na Gminę. Ja do tej pory nie mam liczników 

przepisanych. W sierpniu sytuacja następująca. Pani Jakubiak do mnie zadzwoniła z informacją, że 

Fortum odetnie nam wszystkie media na wyspie, bo rachunki nie są popłacone. Oczywiście 

poinformowałam Panią Justynę, że proszę o refakturę tych liczników od momentu, kiedy ja mam 

umowę i ja wszystko zapłacę, bo ja nie byłam tego świadoma. Nie wiem na jakim to jest etapie, bo 

komunikacja jest bardzo ciężka. Remont domku szwajcarskiego. Drodzy Państwo, jest przed nami 

no raptem parę miesięcy prowadzenia działalności na wyspie. Ja nie wymagam od Gminy, 

pracowników, żeby mi się z każdego etapu remontu domku tłumaczyli. Tylko teraz jest pytanie, jak 

będzie wyglądała kwestia dzierżawy domku w stosunku do mnie. Przed przystąpieniem do 

przetargu zostałam poinformowana, że zostanie umowa aneksowana, domek szwajcarski również 

będzie pod naszą dzierżawą, zostanie zwiększony podatek i teraz dochodzą mnie słuchy, że 

prawdopodobnie nie będziemy dzierżawić tego domku. Chciałabym też uzyskać informację, czy to 

prawda, czy jest jakaś szansa na prawne, w sensie na uregulowanie tego prawnie, żebym miała 

pewność, że ten, czy ten domek będzie w naszej dzierżawie, czy nie będzie. Chodzi też o termin 

remontu. Chodzi o prostą rozmowę ze mną, a nie unikanie kontaktu. Ja bardzo dużo razy, byłam w 

Gminie, bardzo dużo razy prosiłam, i na żadne moje pytanie nie zostało udzielone odpowiedzi. Co 

jeszcze tutaj mamy? Regulamin, odnosząc się do Regulaminu. Prosiłam, żeby było uwzględnione w 

Regulaminie, nie wiem, nie widziałam czy, czy on w ogóle jest, czy jest draft Regulaminu i tak dalej, 

istotne informacje typu nie wolno rozpalać grilla samodzielnie, ogniska, ogniska nie wolno, my 

nawet nie możemy, bo nie mamy zgody straży, nie mamy wyznaczonego miejsca jeszcze, bo to jest 

naprawdę niebezpieczne. Kwestia właśnie przebywania dzieci bez rodziców na wyspie, to też jest 

bardzo ważna kwestia. Przychodzą nam dzieci bardzo małe na wyspę, to są dzieci w wieku 8-9 lat  

i my nie jesteśmy w stanie wszystkich upilnować na wyspie, a uwierzcie mi Państwo, to co robią 

ludzie na wyspie to jest po prostu tragedia. Naszym założeniem było, żeby wyspa funkcjonowała 

cały rok. Teraz już widzimy przy tych pierwszych opadach, że zarówno pomost, jak i most są w 

stanie bardzo złym. Do tego nam dochodzi deszcz, który powoduje, że jest bardzo ślisko i nie 

wyobrażam sobie wpuszczania na przykład ludzi na wyspę, gdzie przyjdą nam pierwsze przymrozki  

i nie będzie, w sensie chodzi o bezpieczeństwo. Plan był taki, z tego co uzyskałam informacje od 

pracowników Gminy, że ma być nabicie deskami na most. Nie wiem jak to wygląda, to są kolejne 

koszty, i tak dalej. Ja też proponowałam Gminie, że jestem w stanie wykładać pieniądze, żeby 

inwestować. Zresztą też sama płaciłam za naprawę promu. Ostatnio wystawiłam fakturę do Gminy 

za naprawę lin, bo liny pękły na promie. Ja też nie będę przynosiła zatowarowania mostem, bo to 

jest naprawdę bardzo ciężkie. Wystawiłam fakturę 4,5 tysiąca netto, bo ja po prostu Panom, którzy 

naprawiali liny zapłaciłam gotówką. Oni prowadząc działalność się nie mogli wystawić i tak byłam 

umówiona z pracownikami Gminy. Długo walczyłam o tą zapłatę, bo uzyskam informację, że to mi 

nie może zostać zapłacone po prostu, bo Gmina nie może. Ale umowa była inna, co prawda umowa 
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była słowna i w tej chwili wszystkie sprawy zgłaszające odnośnie wyspy będę zgłaszała pisemnie, bo 

mailowo, w sensie pisemnie z potwierdzeniem wpłynięcia takich wniosków bądź zapytań, bo 

mailowo też nie są, na maile też nie ma żadnej odpowiedzi. Tak, to już powiedziałam. Jeżeli chodzi 

jeszcze o śmieci na wyspie, mamy coś takiego, że ja mam podpisaną umowę z zakładem 

komunalnym w Śremie. Śmieci jest mnóstwo, które wynikają z prowadzenia działalności, 

gastronomii i tak dalej, ale informowałam również pracowników, że są to też śmieci, które są 

pozostawiane przez gości przenoszących na wyspę swój alkohol, swoje jedzenie, jest tego bardzo 

dużo. Z tego co mamy zapisane, to cały park, kosze, ławki, wszystko jest terenem gminnym. Ja nie 

wymagam tutaj tego, żeby Gmina mi się dokładała do tych śmieci, tylko padło zapytanie, czy jest 

możliwość podstawienia jednego kontenera do śmieci wycieczek, które po prostu zostawiają. Tak 

samo kwestie toalet. Państwo, którzy byli na wyspie wiedzą, że staram się dbać o czystość w 

toaletach jak tylko mogę. Jest zapewniane środki czystości, papier, Panie sprzątają, wchodzą. Jest 

naprawdę czysto. I przyszedł taki moment, że zamknęłam toalety dla wszystkich zwiedzających, bo 

jak odwiedziła nas wycieczka 50 osób, to nie szło wejść do tych toalet. Ja za to musiałam zapłacić, 

pokryć koszty i tak dalej. Więc zamknęliśmy toalety, bo też nie było żadnego tutaj jakby 

porozumienia w kwestii tych toalet. To są takie moje najważniejsze kwestie związane z Wyspą 

Edwarda. Ja wiem, że Wyspa Edwarda to jest po prostu kropla w morzu potrzeb, jeżeli chodzi  

o Gminę. I mam takie wrażenie, że po prostu Gmina pozbyła się problemu, oddając wyspę i teraz 

wszystko jest... Chcesz mieć wyspę, to sobie wszystko rób sama. No tak dalej być, drodzy Państwo, 

nie może. Ja naprawdę, tak jak wspomniałam wcześniej, staram się organizować na wyspie bardzo 

dużo. Też się pojawiają kwestie związane z problemem z Policją, zresztą do Państwa też wpływają 

skargi odnośnie głośności na wyspie. Nie unikam odpowiedzialności, jestem cały czas w kontakcie z 

Policją, jeżeli mam jakieś imprezy, odbieram telefony. Ostatnio też był taki telefon. Kwestia też 

organizacji imprez. Imprezy, że tak powiem, większe niż 100 osób, 200 osób są zgłaszane, co też 

teraz miało miejsce podczas koncertu. Dbam o bezpieczeństwo, zresztą każdy, każdy może to 

sprawdzić, każde zgłoszenie. I chciałabym, żeby ta wyspa naprawdę była taką naszą wizytówką 

Zaniemyśla, ale ja nie będę w stanie sama wszystkiego zrobić bez pomocy Gminy. Jeżeli jest coś do 

zrobienia, nie ma na to funduszy, może usiądźmy razem z urzędnikami i spróbujmy jakiś kompromis 

wypracować. Bo ja nie przychodzę z... do urzędników z takim dyktandem, dajcie mi pieniądze, bo ja 

na to potrzebuję. Tak jak mówię, weszłam na wyspę 14 maja, nawet kosze nie było opróżnione od 

zeszłego roku. Trawa sięgała półtora metra. Zrobiliśmy nowy, nowy taras przy wejściu. Co zrobiliśmy 

jeszcze nowe? Pomalowaliśmy kosze, ławki. Wszystkie lampy na wyspie, wszystko zostało 

odnowione. Zrobiłam nasadzenia przy domku szwajcarskim w tych donicach, żeby to jakoś 

wyglądało. Jest ciężko drodzy Państwo i prośba do Rady, aby spojrzeć na te problemy związane  

z wyspą, bo jest naprawdę źle. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy. Pani Marto. Proszę o głos. Tu widzę zgłoszenie. Pani Ewelina Siudzińska.  

Radna Ewelina Siudzińska 

Pani Marto, ja mam takie pytanie. Niech mi Pani powie, czy od maja, kiedy jest Pani dzierżawcą 

wyspy, zgłaszała Pani te wszystkie informacje na piśmie, czy dobrze zrozumiałam, że tylko ustnie?  
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Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Byłam wielokrotnie w Gminie osobiście.  

Radna Ewelina Siudzińska 

Tak.  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

To jest niezliczona ilość. Były zgłaszane te wszystkie informacje na mailach odnośnie tych drzew  

i tak dalej. Od 8 maja tak naprawdę koresponduję tutaj z Gminą Zaniemyśl mailowo. Część spraw 

była zgłaszanych osobiście. I też byliśmy na rozmowie u Pana Wójta. No więc to nie jest tak, że ja 

rzucam sobie tak oskarżeniami, bo na część mam po prostu poparcie w postaci maili.  

Radna Ewelina Siudzińska 

A jeszcze mam takie pytanie, czy w związku z tym były jakieś podjęte kroki, jeśli chodzi o usuwanie 

tych suchych gałęzi, czy stwarzanie niebezpieczeństwa przez te drzewa, które znajdują się na 

wyspie, czy jakieś kroki były w tym temacie podjęte już przez Gminę?  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Na ten moment nie mam żadnych informacji. Po pierwszej wichurze, jaką przeżyliśmy na wyspie, 

wszystko sami sprzątaliśmy. Wszystkie gałęzie, wszystko było przez nas sprzątane. Nie, nie, nie, nie, 

kompletnie... W sensie były, były wizytacje Gminy, były robione zdjęcia, było spisywanie.  

Radna Ewelina Siudzińska 

Tak.  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Ale ja to zgłaszam od maja.  

Radna Ewelina Siudzińska 

Pani to zgłaszała od maja, tak?  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Tak.  

Radna Ewelina Siudzińska 

Czy może mi pani powiedzieć do jakiego referatu, czy do sekretariatu Pani składała może te 

wszystkie e-maile? Czy przez sekretariat to szło?  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

To szło na maila, mam, mogę wydruki, w sensie kopię przekazać, to jest na gp, adres mailowy do 

Pana Baraniaka, to później przechodziło do Pana Kropińskiego.  

Radna Ewelina Siudzińska 

Następne moje pytanie jest, tutaj może… Powiem tak, zgłaszała Pani od maja, tak? Jak dobrze 

rozumiem, tak?  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Tak.  

Radna Ewelina Siudzińska 

Dobrze. To teraz moje pytanie brzmi, tutaj może tutaj do Pana Wójta. Jaki referat odpowiada za 

Regulamin na wyspie? Za przygotowanie Regulaminu?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

To jest referat Pana Marcina Kropińskiego.  
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Radna Ewelina Siudzińska 

Czy… znaczy chyba z tego co się orientuję już może jakieś kroki zostały podjęte w tym temacie. Co 

prawda mamy już prawie wrzesień, a od maja Pani jest dzierżawcą. I ja tutaj bym prosiła w imieniu 

też Komisji Rolnictwa, której jestem przewodniczącą, aby wszystkie dokumenty, które Pani 

przesyłała do pracowników referatu zarówno… do wszystkich referatów, aby nam Pani również 

dostarczyła nam jako tutaj Komisji Rolnictwa i na najbliższe posiedzenie Komisji Rolnictwa, jakie 

będziemy mieli, to bym chętnie Panią również poprosiła i tutaj Pana Wójta, jeżeli Pan Wójt by 

wyraził zgodę, żebyśmy może podjęli jakieś rozmowy, przyjrzeli się owemu tematowi.  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Ja mogę Państwu pokazać zdjęcia, jak wygląda wyspa, jak spadają gałęzie. Teraz mieliśmy w 

sierpniu dwie takie niebezpieczne sytuacje nawet, nie dodałam tego, wiata jest uszkodzona, ta 

wiata, która była postawiona, jest uszkodzony dach, bo gałąź, bardzo duża gałąź akacji spadła, jest 

dziura w dachu i nie wyobrażam sobie, jak gdyby tam jakieś dziecko wtedy było.  

Radna Ewelina Siudzińska 

Ja to wszystko rozumiem i też zdaję sobie sprawę, że jeżeli są takie sytuacje, no to, no to należy jak 

najszybciej reagować i dlatego bym prosiła o wszystkie, wszystkie e-maile, wszystkie informacje 

jakie Pani przesyłała tu do referatu do Gminy, to byśmy prosili na najbliższą Komisję Rolnictwa, my 

się z tym zapoznamy i następnie Panią poprosimy na rozmowę z nami, tak? Ale najpierw byśmy 

chcieli sami się temu przyjrzeć i potem Panią poprosimy, tak?  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Dobrze, dziękuję.  

Radna Ewelina Siudzińska 

I chciałam tylko Panią zapewnić, że z naszej strony, przynajmniej tutaj mam nadzieję, że ze 

wszystkich jakoś wszyscy podejmiemy wspólne kroki, żeby ta wyspa jakoś funkcjonowała no i jeśli 

chodzi o kwestie drzew i bezpieczeństwa na wyspie dotyczącą drzew, to, to na pewno Pani 

pomożemy. Dziękuję.  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję. Teraz proszę o głos Panią Radną Ewelinę Sikorską.  

Radna Ewelina Sikorska 

Dziękuję. Ja bym tylko chciała, żeby tutaj również, no nie wiem czy dzisiaj, bo, ale żeby też tutaj Pan 

Wójt i czy Urząd Gminy odnieśli się do sprawy, bo to co Pani mówi jest, no takie przygnębiający 

obraz pokazuje i nie wiem, nie rokuje chyba jakby na dobrą współpracę, a chyba o to nam 

wszystkim chodziło znajdując dzierżawcę, żeby ta współpraca się układała i żeby też, jakby jedna  

i druga strona wywiązywała się ze swoich obowiązków. Na razie jest to głos jednej strony. No 

mówię, no jest niepokojący, ale też bym chciała poznać, jak to wygląda z drugiej strony i co można 

zrobić, żeby ta współpraca tutaj lepiej się układała. Odnośnie samego Regulaminu, o którym Pani 

mówiła, tutaj już na Komisji pewnie na którejś sesji kolejnej się pojawi ten temat Regulaminu, bo 

jakby już jest on w opracowaniu i tutaj wstępnie czytaliśmy, rozmawialiśmy o nim. Myślę, że jeżeli 

Pani jest właśnie dzierżawcą, jest pani codziennie na wyspie, mogłaby też Pani udzielić kilku może 
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wskazówek nawet do tego Regulaminu, jakie punkty byłyby wskazane, bo może też nie wszyscy, nie 

mamy pełnego tutaj oglądu na tą sytuację i może nie, nie wszystko uwzględniamy, także myślę, że 

Pani głos tutaj też byłby istotny po prostu, tak, jeśli chodzi o ten Regulamin. No mówię, a co do tych 

pozostałych spraw związanych ze współpracą, to, to bym chciała, żeby ta sytuacja była wyjaśniona 

po prostu.  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Odniosę się jeszcze do tego Regulaminu, o którym Pani mówi. Ja też w maju, to też mam poparcie 

w mailach, przekazywałam informację, co według mnie, w sensie co byśmy mogli też uwzględnić  

w tym Regulaminie, właśnie, tam też są wypisane punkty, więc ja to również wydrukuję i Państwu 

przekażę, co tam było zawarte. O Regulaminie, to ja już słyszałam, że ten Regulamin już miał być od 

czerwca. I tak co dwa tygodnie, co miesiąc byłam zbywana. No i skończyliśmy jakby sezon letni, 

Regulaminu nadal nie ma.  

Radna Ewelina Sikorska 

No my na poprzedniej komisji tydzień temu mieliśmy projekt tego Regulaminu, natomiast nie został 

on jeszcze wprowadzony na tą sesję, ponieważ tam no musi być dopracowany i taką mieliśmy 

informację, że prawdopodobnie pojawi się na kolejnej sesji, czyli jeszcze we wrześniu. Zobaczymy 

czy tak będzie, ale też prosiłabym tutaj o Pani uwagę. Dziękuję.  

Marta Wolna - dzierżawca Wyspy Edwarda 

Dobrze, dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję. Proszę teraz o głos Pana Radnego Przemysława Nowaka.  

Radny Przemysław Nowak 

Dziękuję. Panie Wójcie, z takim zapytaniem względem tych przęseł w Parku w Łęknie, czy te 

przęsła, które teraz mamy planowane, na które dokładamy, one zepną nam część ażurową nową  

z częścią ażurową starą, czy tylko zamkną dziurę?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Tylko zamkną dziurę niestety.  

Radny Przemysław Nowak 

Ale teraz pogląd tych przęseł szerokości mamy po tej nowej wizji, która tam jest, bo jeśli się 

opieramy na przęsłach liczonych po tym płocie pomarańczowym, powiedzmy w takim on jest  

w kolorze, to obejmuje po prostu niejako trzy przęsła, jeśli byśmy mieli je spiąć z nową lub starą 

częścią, bo tam są cztery przęsła względem starego, starego układu.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Nie, nie, nie patrzmy na, nie patrzmy na stary układ. Jest projekt wykonany i tam jest niecałe 15 

metrów tej dziury powiedzmy sobie. natomiast przęsła według projektu, który został opracowany 

mają około 6 bądź 7 metrów.  

Radny Przemysław Nowak 

A, czyli zamykają dziurę.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Zamykają dziurę, dwa przęsła, które tą dziurę nam zamkną.  
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Radny Przemysław Nowak 

Czyli część tego, powiedzmy, pomarańczowego płotu jeszcze zostanie między, między...  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Tak, zostanie jeszcze ta część. Oczywiście tutaj szukamy środków, żebyśmy mogli sfinansować  

w całości, byłoby najlepiej. Natomiast jeśli będzie tylko możliwość pozyskania kolejnych 500 tysięcy 

albo 600 tysięcy, no to będziemy robić to sukcesywnie. Dokumentacja jest przygotowana, więc 

jakby drzwi są otwarte do tego, aby pozyskać środki.  

Radny Przemysław Nowak 

Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dobrze, dziękujemy. Proszę Radnego Pana Pawła Jagodzińskiego o zabranie głosu.  

Radny Paweł Jagodziński 

Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie. Zauważyłem już na stronie 

internetowej Gminy Zaniemyśl, że została ogłoszona zbiórka dla powodzian z południowej Polski, z 

województwa dolnośląskiego, opolskiego. Chciałbym wszystkich w swoim imieniu, jak i myślę całej 

Rady, zachęcić do wsparcia tych zbiórek na terenie Gminy i przekazywania najpotrzebniejszych 

rzeczy, które tam zostały wymienione i chciałbym, żeby każdy z nas tutaj rozpropagował to wśród 

mieszkańców Gminy, żebyśmy stanęli na wysokości zadania, ponieważ no myślę, że nikt z nas nie 

chciałby być w podobnej sytuacji, w jakiej znaleźli się teraz ludzie, którzy zamieszkują między 

innymi Dolny Śląsk. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy i oczywiście przyłączamy się do apelu. Pan Radny Mateusz Manikowski, proszę o głos.  

Radny Mateusz Manikowski 

Ja chciałbym zaprosić wszystkich Państwa przed ekranami, jak również na sali na spotkanie 

dotyczące Placu Berwińskiego. Mieszkańcy tworzą wizję, jak ma plac wyglądać po rewitalizacji. 

Drugie spotkanie i możliwe, że ostatnie odbędzie się w czwartek, ten czwartek o 18.30 w budynku 

OSP przy ulicy Średzkiej. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy. Nie widzę. Aha, przepraszam. Jeszcze... Oj, widzę, że jest dużo z sali, ale to wpierw 

poproszę Pana Arkadiusza Kloca o zabranie głosu.  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Witam wszystkich, Panie Wójcie, Szanowna Rado, Panie przewodniczący.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Bliżej, bliżej mikrofonu, bardzo proszę.  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Na wstępie chciałbym pogratulować odświeżenia trochę sali, jednakże miałbym tutaj dwie prośby, 

co do, co do wyglądu tutaj, jeżeli można rzutnik dać tutaj z przodu, żebyśmy my, siedząc tutaj, 

widzieli co się tam na tym ekranie pojawia, bo tak to nie widzimy i z drugiej strony tutaj jakby 

można było stolik, bo dlaczego my mamy stać, no to to jest trochę tak coś nie halo.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Podejrzewam, że wszystkie zostały wykorzystane, ale jakoś to naprawimy.  
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Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

OK, dobra. Nawiązując do słów poprzedniczki tutaj chciałbym też zgłosić gałęzie suche nie tylko na 

wyspie, ale jak już wcześniej zgłaszałem niejednokrotnie na sesjach wzdłuż, koło kolejki te trzy duże 

stare drzewa też przy wichurach pełno gałęzi zawsze leży na, na chodniku. To już też było wcześniej 

zgłaszane, też nie są powycinane, przy kasztanach też się pojawiają stare gałęzie, to prosiłbym 

odpowiednią sekcję z Urzędu, aby naprawdę sprawdziły tutaj większość drzew na terenie Gminy, 

gdzie najczęściej ludzie chodzą, żeby to sprawdzić, bo to jest przede wszystkim bezpieczeństwo, to 

nigdy nie wiadomo, co spadnie komu na głowę, no i co się stanie. Jeżeli chodzi o płot, w parku. 

Bardzo ładnie on wygląda, jednakże miałbym jedno zastrzeżenie, jeżeli się coś remontuje i 

wiadomo się demontuje chodnik, ze względu na demontaż stary, wylewanie fundamentów, 

prosiłbym, dla mnie to jest logiczne, nie wiem jak osoba, która to robiła, żeby zakładając z 

powrotem chodnik, zakładając nowe krawężniki, a nie popękane stare. Teraz każdy krawężnik 

patrzy w inną stronę i są wystające i to tak nieładnie estetycznie wygląda, tym bardziej do nowego 

płotu jak się to, jak się to ma, nie? wjazd do parku. Dzisiaj akurat rano szedłem na spacer, no i 

niestety tam jest asfalt wylany, ale jest dziura popychana dziurą. Dzieci chodzą do szkoły, niestety 

dzisiejsza noc była dosyć mocna ulewa, pełno kałuż, no tak nie za bardzo chyba, nie? Do szkoły 

dowozić dzieci, albo żeby pieszo puszczać je. Co najważniejsze, mam tutaj zapisane, to mostek. 

Zapadający się mostek, ta dziura się robi coraz większa. Z Zaniemyśla idąc po prawej stronie 

barierki już się osuwają w dół. Chciałbym, aby tutaj gmina stanęła na wysokości zadania razem z 

powiatem. Bo to chyba jest do powiatu, czy do województwa? Do powiatu.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Jest powiatowe, tak. My już w tej kwestii mieliśmy spotkanie w powiecie ze Starostą, 

rozmawialiśmy nie tylko na ten temat, ale na temat pozostałych jakby chłodników, które też idą w 

kierunku szkoły, żeby to zostało jakby naprawione, tak. Więc ten temat jest nam, nie jest nam obcy, 

więc widzimy to również, że tam jest sytuacja jest coraz gorsza.  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Bo to naprawdę dzieci teraz chodzą do szkoły, zaczął się rok szkolny, No niestety, ja widziałem 

dzisiaj rano właśnie, że dzieciaki patrzą, coś tam się dzieje, no niech barierka się któraś urwie, 

oberwie, cokolwiek, nie? Tragedia gotowa. I przy okazji, jeżeli będzie mostek naprawiony, 

chciałbym, jeżeli byłaby możliwość poszerzenia go, ze względu na to, że barierki, które były 

wstawione na chodnik, zabezpieczające ulice od chodnika, niestety dosyć mocno zwężyły, jak po 

jednej i po drugiej stronie, żeby poszerzyć ten mostek przy okazji renowacji. Proszę wziąć to pod 

uwagę, bo to naprawdę dwie osoby ciężko mają się minąć tam, także... A po drugiej stronie od 

strony internatu to już w ogóle tylko jedna osoba może przejść. Chodniki, chodniki zgłaszałem, 

jeden chodnik właśnie od mostu w stronę szkoły cały czas jest powykrzywiany. To już zgłaszałem 

jeszcze na końcówce kadencji Pana Wójta Krzysztofa Urbasa, niestety 3-4 lata już minęły, temat nie 

został podjęty.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Tutaj muszę Panu przerwać, tutaj sam Pan, były Wójt na spotkaniu sołeckim, wszyscy to słyszeliśmy, 

którzy na spotkaniu byli obecni, obiecał, że do końca września ta kostka zostanie przełożona. Więc 

trzymamy go za słowo, żeby zostało to zrobione. Powiem też w tajemnicy, zresztą to za chwilę już w 
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tajemnicy nie będzie, że byliśmy w powiecie i nam powiedziano, że no niestety do końca września 

nie będą w stanie tego zrobić. Natomiast na pewno zostanie to zrobione jeszcze w tym roku. Ja 

myślę, że gdzieś październik.  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Ok, jeszcze powracając tylko do tego mostku. Czy można by było wezwać nadzór budowlany i żeby 

to sprawdził, czy można koło tego jeszcze przechodzić. Bo to jest naprawdę bardzo poważna 

sprawa. Żeby on to sprawdził, bo to się zapada, ten chodnik coraz bardziej. Chodnik, jeżeli chodzi o 

chodniki tutaj w Zaniemyślu, koło Jasia, wiadomo kiosku ruchu Jasia już tam wiadomo tego nie ma, 

ale tam właśnie najbardziej to widać podczas ulewy i jesienią, jak liście opadają. Gdzie najbardziej 

jak wiatr zawieje, gdzie się zatrzymują. Są zapadliska w chodnikach, żeby to też zobaczyć i 

ewentualnie ponaprawiać. Barierki po wypadkach w Łęknie, żółte przy ulicy głównej, też to 

zgłaszałem kilka lat temu, temat nie został do teraz podjęty. A to wizualnie jest wjazd od strony 

Poznania, my jakby jesteśmy drugą, trzecią miejscowością do centrum Zaniemyśla, no niestety 

wizualnie to nie za bardzo chyba pasuje, nie? Pokazywać coś takiego.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Które barierki w Łęknie? Jeszcze raz mogę prosić.  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Żółte barierki są ochronne między ulicą a chodnikiem. Po prawej stronie, jak się jedzie na Poznań, 

one są powyginane w kilku miejscach, bo...  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Przed przejściem dla pieszych?  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Między innymi też. Przy wyjeździe tutaj koło domu Pana Leżały, świętej pamięci, a lipą też jest 

bardzo mocno wygięta. Chodzi o to, żeby to poprawić wizualnie, bo widzę, że w Zaniemyślu , jak 

cokolwiek, jakaś barierka jest uszkodzona, od razu to jest tydzień, dwa i jest poprawiona, tu jest 

kilka lat i echo.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Powiat.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Ok, przyjmuję do wiadomości, jesteśmy w kontakcie dość silnym z powiatem teraz, przynajmniej 

przed sesją i przed budżetem także.  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Chodzi o to, żeby pokazać te słowa przedwyborcze jakie były, nawiązanie współpracy z różnymi 

urzędami, żeby pokazać czy ta współpraca jest. Nieświecąca lampa to tutaj już zgłosiłem i 

chciałbym tylko jeszcze zapytać, znaczy jeszcze nie tylko, Pana Wójta i Pana Radnego z Łękna, czy 

zostały podjęte jakieś rozmowy z Prezesem Spółdzielni na temat chodników zarastania drzew, lamp, 

które zgłaszałem też jakiś czas temu. Widzę, że to nie jest nic zrobione w tym kierunku, ale może 

jest na jakimś etapie rozmowa, bo chodzi o to, że Spółdzielnia kosi trawę, kosi bez kosza, kosiarką, 

oczywiście wszystko leży na ulicy, na chodniku, nie sprzątają tego. Trawa zarasta chodnik. W 

niektórych momentach pół chodnika już jest zarośnięte. Po co nam chodnik, skoro mamy trawę? 

Dla mnie to jest bez sensu. Niech posprzątają po sobie, ewentualnie jeżeli nie chcą zrobić, to niech 
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Gmina zrobi, wystawi im fakturę, obciąży jakoś cokolwiek, ale no po to chyba chodnik jest 

wybudowany, żeby po nim chodzić, jakoś to wyglądało, a nie żeby porastało z powrotem, nie?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

No to jest już pytanie stricte do Spółdzielni.  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

A tak, ale rozmowa miała być prowadzona z włodarzem tutaj Gminy, nie?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Mieliśmy spotkanie w Spółdzielni, rozmawialiśmy na ten temat, ale faktycznie powinniśmy do tego 

tematu powrócić, bo od ostatniego spotkania chyba się nic za wiele Panie Radny nie wydarzyło, 

nie?  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Tak, ulica Rolna, tak i ulica Poznańska jest tak pozarastana trawą i gałęzie też drzewa zasłaniają 

lampy, że no robi się już taka pora, gdzie szybciej robi się ciemno, no niestety te lampy będą się 

bardziej przydawać, nie? I dzisiaj zauważyłem, wracając ze spaceru z Zaniemyśla, ulica Poznańska, 

wylot Kochanowskiego koło Pana Tyburcego, zrobiła się bardzo duża wyrwa z asfaltu. Niestety 

przez chyba pogodę, która była, tam zaczęła się robić dziurka. Dzisiaj już jest bardzo duża, do co 

najmniej pół metra wielkości i dosyć głęboka, na 15 centymetrów. No wyjeżdżając stamtąd, no 

raczej się nie tego, ale jak jadąc już prosto z centrum Zaniemyśla, można zahaczyć kołem, i sobie 

uszkodzić auto, ale to jest też bardziej, żeby poprawić jakość i bezpieczeństwo, nie? I to też 

zgłaszałem jeszcze za czasów poprzedniczki Wójta. Wszystkie drogi dojazdowe do bloków w Łęknie, 

koło szkoły podstawowej, właśnie są, najbardziej to widać jak popada deszcz. Wszystkie chodniki są 

pozalewane. Dzisiaj właśnie idąc, do Zaniemyśla spacerem wracając, widziałem, że dzieci musiały 

iść trawą, bo chodnikiem nie szło. Pełno wody jest, woda tam nie odpływa, nic. Tam się kumuluje 

wszystko, bo jest niżej. To też zgłaszałem kilka lat temu.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

To jest teren Spółdzielni, czy to jest teren gminny?  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Nie, to jest gminny, podejrzewam. Gminny.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Powiatu?  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

Powiatu albo gminny, nie wiem, to już trzeba zweryfikować, nie?  

Radny Piotr Walkowiak – tekst niesłyszalny 

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 

No wszystkie wjazdy tam między blokami to są. To na wszystkich trzech jest tak, tak, tak się 

kumuluje woda, nie? I jeszcze będąc dzisiaj rano też na zakupach w Biedronce, wsiadając do 

samochodu zauważyłem, że tu na wyjeździe z Zaniemyśla i byłem świadkiem nawet w wakacje 

nieraz, tiry mają bardzo dużą prędkość już na wyjeździe, gdzie jeszcze jest, są w terenie 

zabudowanym. Czy można tam zgłosić, aby patrole stały Policji i wyrywkowo łapali, bo to, co się 

dzieje, to jest nieporozumienie. Ja przechodząc przez pasy koło tutaj tej krzyżówki, o mało co tir nie 

wyhamował, by uderzył w osobówkę, a osobówka we mnie. Bo już mają taką prędkość na 
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wyjeździe tutaj z zakrętu. Jadą już prosto na Środę. To jest niebezpieczeństwo, to są samochody 

dużo, dużo tonażowe, więc droga hamowania jest zdecydowanie dłuższa. To by było wszystko. Moja 

lista chyba już jest wyczerpana, także dziękuję.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Dziękuję również.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy. Proszę o zabranie głosu Pana… Pan Bogdański, proszę bardzo. Do mikrofonu proszę.  

Pan Bogdański mieszkaniec Zaniemyśla 

Dzień dobry Państwu. Ja przyszedłem w imieniu swoim, ale również mieszkańców ulic Czarnecka, 

Grabowa, Wrzosowa. Chodzi o odcinek 200 metrów drogi od dyskontu Biedronka do ulicy 

Wrzosowej. Pierwszy tam się wybudowałem, mieszkam tam blisko trzydzieści lat. Ten odcinek tylko 

raz w roku jest wyrównywany i stan tej drogi jest bardzo zły. Poprosiliśmy w ubiegłym roku Gminę o 

odcinek ulicy Grabowej. To zostało wykonane, dopilnowała to pani Nowaczyk z Gminy. To bardzo 

ładnie zostało zrobione w ciągu jednego dnia. Odcinek, o który teraz prosimy, to jest to, tak jak 

powiedziałem, blisko 200 metrów. Mieszka już tam 18 rodzin i tych rodzin przybywa. Jest to droga, 

która prowadzi do, w kierunku Czarnotek, jak wskazuje też jej nazwa ulicy i tą drogą korzystają nie 

tylko mieszkańcy tych budynków, bloków, ale również z innych osiedli jako drogę spacerową. To jest 

bardzo dużo rowerzystów, Pań z dziećmi, prosiłbym żeby, zresztą było spotkanie z Panem Wójtem 

w tej sprawie, żeby w końcu zrobić tą nawierzchnię, czy to będzie destrukt, czy chociaż, czy jakiś 

tam powiedzmy inny materiał z jednoczesnym garbem, chociaż jedną powiedzmy takim garbem i 

znakiem ograniczającym prędkość, bo kiedy ta droga jest w trochę lepszym stanie, kiedy jest 

wyrównana, to ludzie nie potrafią zrozumieć, że jest to niebezpieczeństwo na takiej drodze, że 

można szybko spowodować wypadek i jeżdżą bardzo szybko, a to jest no, a dzieci tam jest też, tak 

jak powiedziałem, przy tylu rodzinach jest coraz więcej. Jeżeli chodzi o ten odcinek drogi, to bym 

miał wszystko. Natomiast tutaj zostało wspomniane o tym skrzyżowaniu. I też jest nasz wniosek w 

moim tutaj piśmie. Jest to droga wojewódzka. Krzyżują się tutaj kilka ulic, tu się krzyżuje. 

Sygnalizacja świetlna. To jest bardzo niebezpieczne skrzyżowanie. Do tego dochodzi jeszcze wjazd 

do Lewiatana, który jest bardzo blisko i blokuje się, blokują się auta i nie trudno tutaj o wypadek. I 

to jest kilkakrotnie już tam powiedzmy można było zauważyć jakiś taki powiedzmy tłok na tym 

skrzyżowaniu. Także ja myślę, że ten wjazd powinien nie być w tym miejscu, a sygnalizacja świetlna 

przy tym ruchu, który tam jest. Bo i do Lewiatana i do Biedronki bardzo dużo osób jeździ, także 

bardzo bym prosił zwrócić na to uwagę. Ja powiedzmy nie wiem, czy powiedzmy tutaj wszystko jest 

w stanie Gmina załatwić, czy powiedzmy w Urzędzie Wojewódzkim, ale tak to uważam, że no 

mamy takie, chyba nie tylko my, ale inni mieszkańcy chyba też to widzą, że to jest bardzo 

niebezpieczne. No i chciałbym tak to powiedzmy jeszcze, tego w tym moim wniosku nie ma, ale to 

co usłyszałem na temat jakichś zaniedbań w Zaniemyślu , to chciałbym żebyśmy wyciągnęli wnioski, 

z tych takich powiedzmy porażek dotychczasowych, tak by chociażby o, o tutaj, o tą wyspę 

Edwarda, kiedy powiedzmy tyle czasu, tyle złego było tam zrobione i żeby dalej to się nie działo, nie 

tylko tam na tej wyspie, ale również na tym terenie w ogóle Zaniemyśla poprzez takie spojrzenie 

pewnych osób z Gminy, które są odpowiedzialne za, przynajmniej tak według mnie powinno być, 

odpowiedzialne za teren, za porządki, za czystość, żeby nie było tak, jak wjeżdża się, ja tam 
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mieszkam, ale to może przez to tak, jak to się mówi, bliższa koszula ciału, w stronę Czarnotek, do 

Zaniemyśla, gdzie zresztą Pan Wójt tam mieszka, ale nie jeździ tą drogą, co prawda, ale są tablice, 

że jest to powiedzmy miejscowość, ale tak w krzokach, brzydko powiem po poznańsku, że nie, 

może nie brzydko, ale w krzokach, że tej tablicy nie widać. I potem jedziemy do kierunku Biedronki, 

tam znowu pełno śmieci, brudu, to wszystko fruwa. No chyba, chyba ktoś w Gminie za te porządki 

odpowiada, no i ktoś powinien być takim, według mnie, osobnikiem, który po tej Gminie jeździ, 

sprawdza, czy są dziury, czy, czy, czy jak to powiedzmy wygląda, czy na wyspie, czy, czy w ogóle na, 

na poszczególnych odcinkach Zaniemyśla. Bo tak, taka dbałość o teren, o Gminę, o Zaniemyśl 

powinna dotyczyć, chyba no nie tylko oczywiście urzędników, każdego z nas, bo to każdy powinien 

w swojej posesji czy na posesji zrobić tak, żeby było w tym Zaniemyślu ładnie. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

 Dziękujemy. Wiem, że ad vocem do tutaj Pana wniosku chciał zabrać głos Pan Radny Michał 

Marciniak. Proszę.  

Radny Marciniak Michał 

Jak najbardziej. Ja oczywiście chciałem się ustosunkować do tego, co tutaj zostało powiedziane i 

zgadzać się z tym w stu procentach, że tam powinna być zrobiona droga do tego bloku, który został 

wybudowany przez dewelopera, ponieważ na ten temat już była mowa za poprzedniej kadencji, 

tylko z tego co pamiętam, to jak zwykle zaważyły kwestie ekonomiczne. Ja ze swojej strony się tutaj 

zobowiązuję, że będę prosił Pana Wójta, aby w przyszłorocznym budżecie zabezpieczyć pieniądze 

na projekt tego, tego niewielkiego odcinka tak naprawdę zarówno pod kątem wykostkowania go, 

jak i też pod kątem zrobienia oświetlenia, ponieważ tam utwardzenie to jest jedna sprawa, a druga 

to jest kwestia oświetlenia, bo tak jak Pan słusznie zauważył, tam mieszkają młode rodziny, młode 

małżeństwa z małymi dziećmi, tam jest ciemno, bo tam tak naprawdę ostatnia lampa jest na 

skrzyżowaniu ulicy Czarneckiej i ulicy Grabowej, dalej już w kierunku ulicy Wrzosowej, w kierunku 

Czarnotek do tego bloku nowo postawionego nie ma żadnego oświetlenia, więc tutaj w stu 

procentach się z Panem zgadzam i mam nadzieję, że tutaj przychylność ze strony zarówno Pana 

Wójta, jak i Rady będzie, żeby najpierw wykonać projekt, zarówno na oświetlenie, jak i na 

utwardzenie, a następnie dokonać budowy tego odcinka drogi. Jak jesteśmy już przy kwestii, bo 

Pan też poruszył ważny temat związany z tak zwanymi, potocznie mówimy o nich, garby, tak, te 

progi zwalniające prędkość, mieszkańcy ulicy Sosnowej, czyli tej ulicy dochodzącej do ulicy 

Czarneckiej, czują się w niebezpieczeństwie, biorąc pod uwagę to, że ta ulica Sosnowa, począwszy 

od Lewiatana do cmentarza, stała się taką nieformalną mini obwodnicą Zaniemyśla lewostronną, w 

związku z tym proszą, aby ustawić tam przynajmniej z trzy progi zwalniające. Mam świadomość, że 

pewnie no w tym roku budżetowym na to nie będzie finansów, ale żeby wziąć to pod uwagę w 

planowaniu przyszłorocznego budżetu, ponieważ to zagraża niebezpieczeństwu zarówno im jak i 

ich dzieci. Ta sama kwestia dotyczy ulicy Bukowej, tam gdzie też jest taka, mówiąc kolokwialnie, 

przelotówka między ulicą Średzką a ulicą Sosnową, tam też znajdują się firmy, gdzie, gdzie też no 

dużo osób dojeżdża do pracy. Więc te trzy progi zwalniające w mojej ocenie powinny się znaleźć na 

ulicy Sosnowej, na ulicy Bukowej i tak jak Pan mówił też tam przy ewentualnej, czy ewentualnej 

przy zrobieniu tej ulicy Czarneckiej tam też faktycznie byłby wskazany jeden próg zwalniający. I też 

prosiłbym pracowników Urzędu Gminy o zrobienie rewizji znaków na tym osiedlu za strażnicą, 
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ponieważ śmiem twierdzić, że no mówiąc tak kolokwialnie jakaś wesoła ekipa wracała z jakiejś 

imprezy i poprzestawiała znaki. To znaczy one są, może nie do końca poprzestawiała, ale one po 

prostu nie stoją frontem do kierowcy, tylko są po prostu pod kątem 45 stopni, więc bardzo bym 

prosił. Głównie chodzi o ulicę Sosnową znowu, żeby na to zwrócić uwagę, ale też widziałem, że na 

ulicy Akacjowej, Jodłowej takie sytuacje miały miejsce. To oczywiście zagraża bezpieczeństwu, więc 

też bardzo bym prosił, żeby na to zwrócić uwagę. Także dziękuję i jak najbardziej podtrzymuję tutaj 

głos Pana odnośnie tej drogi. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję. Ad vocem jeszcze widzę Pan Radny Paweł Jagodziński. Proszę.  

Radny Paweł Jagodziński 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Też chciałbym tutaj nawiązać do tego stanu zaśmiecenia. Jest to 

tam faktycznie zauważalny problem. Sam w niedalekim, w niedalekiej odległości od ulicy 

Czarneckiej posiadam też pewną nieruchomość. Jest to zauważalny problem, aczkolwiek jak wiemy 

doskonale jest to teren Lasów Państwowych. Tak więc uważam, że tutaj wspólnie z Nadleśnictwem 

Jarocin, bodajże tu jest Nadleśnictwo Jarocin po tej części, w tej części Gminy, prosiłbym 

pracowników Gminy o wypracowanie jakiegoś wspólnego rozwiązania, być może przeznaczenie 

środków, z Funduszu Likwidacji Dzikich Wysypisk na ten cel i być może można by ogłosić jakąś akcję 

społeczną, gdzie mieszkańcy również mogliby wziąć udział i wtedy wspólnie moglibyśmy to 

posprzątać, bo innego rozwiązania na chwilę obecną według mnie nie ma. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy. Teraz jeszcze miałem zgłoszenie... Pan Wójt odpowiada, później udzielam głosu 

mieszkańcom.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Ja w kwestii tej drogi Czarneckiej, ulicy Czarneckiej, chciałbym zauważyć, że ta droga, ona się stała 

naszą własnością niedawno temu, także no wcześniejsze jakby prośby, żeby coś na tej drodze się 

zadziało, jakby nie miały, nie miały skutku, ponieważ po prostu nie była to nasza droga. Jak był Pan 

u mnie w Urzędzie, rozmawialiśmy na ten temat, cieszę się, że Pan dzisiaj przyszedł i o tym, o czym 

rozmawialiśmy, zostawił Pan na piśmie, bo to zawsze nie zginie i to jest najlepszy sposób, żeby, żeby 

pewne sprawy posuwać do tyłu, do przodu, przepraszam. Natomiast odnośnie, odnośnie drogi 

Czarneckiej, ona w końcu stała się nasza i jak najbardziej no będziemy czynili jakby zadania, żeby 

ona była utwardzona. W Gminie Zaniemyśl tych dróg nieutwardzonych wcale nie pozostało tak 

dużo, więc postaramy się wrzucić tą drogę w budżecie na rok kolejny przygotowania projektu i 

może, jak się nam uda, na wykonanie tej inwestycji właśnie tam. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy. Proszę o zabranie głosu Pana Macieja Pawlikowskiego.  

Maciej Pawlikowski mieszkaniec Zaniemyśla 

Dzień dobry Państwu. Pytanie do Państwa radnych. Czy ktoś z Państwa radnych w ubiegłą środę 

brał udział…  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Bliżej mikrofonu.  
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Maciej Pawlikowski mieszkaniec Zaniemyśla 

W marszu, w marszu czy w patrolu pokojowym, patrolu obywatelskim, który odbywał się po ulicach 

Zaniemyśla, a zakończył się na prywatnej posesji uszkodzeniem budynku i obrzucaniu obelgami 

pracownika.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Ja byłem udział w tym, znaczy byłem tam uczestnikiem tego.  

Maciej Pawlikowski mieszkaniec Zaniemyśla 

No to mam takie pytanie do Pana Przewodniczącego, kogo Pan tam w tym momencie 

reprezentował?  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Ja reprezentowałem siebie jako Polaka, jako mieszkańca i obywatela naszego kraju.  

Maciej Pawlikowski mieszkaniec Zaniemyśla 

Tak szczerze nie za wiele Pan reprezentował, jeżeli Pan siebie reprezentował, bo to wystarczy 

spojrzeć w Pana oświadczenie majątkowe, co Pan posiada i co Pan reprezentuje. Panie Radny 

Maliński, nie życzę sobie, żeby Pan wchodził na prywatną posesję i robił szkodę człowiekowi, który 

własnymi rękoma na to zapracował. Dziękuję bardzo. I na Pana miejscu bym się podał do dymisji po 

takich wybrykach chuligańskich. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy. O, tutaj proszę z sali jeszcze kolejny mieszkaniec. Proszę o zabranie głosu.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Witam serdecznie. Jestem Sołtysem wsi Kępa Wielka. Ja mam tutaj pytanie odnośnie do radnych. 

Czy Państwo dostali jakąkolwiek informację odnośnie naszej sali wiejskiej i remizy? W najbliższych 

dniach, bo tu był problem zgłaszany już kilkakrotnie. Nie na papierku, tylko osobiście spotkaliśmy 

się z Panem Wójtem na zebraniu wiejskim, spotkaliśmy się z radnymi osobiście, miał być poruszony 

na tej sesji. Na pierwszej sesji byłem, że tak powiem, cicho, bo jeszcze szara myszka świeża, to nie 

wiem na czym stoi, ale teraz postanowiłem się poinformować radnych, na czym sprawa stoi. A więc 

na tą chwilę jestem Sołtysem od czerwca. W Straży jestem naczelnikiem bodajże około 10 lat i 

nasza sala wiejska, jeśli chodzi o inwestowanie w nią, to jest taka skarbonka bez dna. Dlatego, że 

jest tam za moich czasów, za mojej pamięci, włożone już za trzech wójtów, włożone gdzieś około 

700 tysięcy i jak rezultatu nie ma, tak nie ma. Na tą chwilę jesteśmy na wizualizacji projektu nowej 

budowy remizy i nowej, nowej świetlicy. Aczkolwiek tutaj padła propozycja od mieszkańców 

odnośnie budowy na innym obiekcie, nie w tym. I mamy, że tak powiem, potencjalnego kupca na 

to obecne, obecną działkę i obecne pomieszczenia, uwzględnione w umowie, tak jak między innymi 

rozmawialiśmy z nim, że mamy do czasu użytkowania, możemy korzystać, jeślibyśmy to sprzedali. 

Ale tutaj urzędnik przeciwstawił się, że on tam nie widzi tego na sprzedaż, bo działka jest, jeśli 

Państwo wiedzą, przed mostem, przed Moskawą, po lewej stronie. To jest teren gminny, który no, 

marzyłoby nam się tam wybudować nową świetlicę i nową remizę, aczkolwiek, jak Państwo wiecie, 

od 1 stycznia wchodzimy jako OSP Kępa Wielka w Krajowy System Ratownictwa Gaśniczego, 

przeszliśmy wszystkie wymogi, przeszliśmy wszystkie kontrole i wcześniej czy później i tak tutaj 

porozumienie z wójtem i tutaj z władzami będziemy musieli mieć podwójny garaż. Natomiast jak to 

obecnie się z nas śmiali na wszystkich zebraniach i tak dalej, że kopaliśmy sobie trumnę, czyli 
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obniżaliśmy budynek, bo ratowaliśmy się jak mogliśmy kosztami, Także no wygląda to jak wygląda, 

ale służy to. Na pewno Państwo zauważyliście, że jesteśmy, jeśli chodzi o potrzeby sołeckie Gminy 

zawsze uczynni, pomagamy, jeśli chodzi o zabezpieczenia. Na festynach udzielamy się jak tylko 

możemy, kto prosi. I tutaj prośba do Przewodniczącego Rady, do Pana Wójta, abyśmy tą sprawę 

posuwali z tego względu, że Fundusz Sołecki mamy 25 września mamy zebranie sołeckie i po prostu 

my nie wiemy na czym stoimy. Mieszkańcy chcą przeznaczać to na materiały budowlane, ale no 

jeżeli tutaj nie ma nic, nikt z radnych nie wie o co chodzi, no to jak my mamy inwestować w coś, 

jeżeli to nie jest nagłośnione? No miało być tu, tutaj jeśli chodzi o Przewodniczącego, 

Przewodniczący powiedział, że to przekaże na najbliższej sesji, a ja tu nie widzę nic wspólnego, jeśli 

chodzi o Sołectwo Kępa. Także tutaj prosiłbym o podejście do sprawy na bieżąco, bo naprawdę 

fundusz, że tak powiem, sołecki jest przeznaczony i mieszkańcy chcą, żebyśmy jak najszybciej to, że 

tak powiem, rozpoczęli i tak dalej. Możemy to na wizualizację, na projekty i tak dalej przeznaczyć  

pieniądze, ale teraz na to chwilę, jeżeli radni nie wiedzą, to jak my jako sołectwo mamy w 

cokolwiek inwestować? No to jest dla mnie, a to jest drugie spotkanie moje wiejskie i tutaj 

mieszkańcy naprawdę chcą swoimi siłami rękoma, czym się da, żeby jak najszybciej i jak najlepiej to 

stworzyć z Gminą. Drugi temat, to znaczy tutaj zakończę, jeśli któryś, ja tu myślę o spotkaniu 

radnych, ja poproszę, żebyśmy się spotkali u nas, żeby Państwo zobaczyli, tak jak tu Przewodniczący 

z Panem radnym, przyjechali, zobaczyli, opowiemy jak to ma wyglądać i tak dalej. Ale naprawdę na 

tą chwilę to jest... na dzień dzisiejszy jest wkład, jeśli chodzi o... o dach. No nie oszukuję Państwa, 

zrobili nam część dachu, jeśli chodzi o remont strażnicy, ale druga część się jest tak membrana 

podgięta, że wszystko leci między ściany. U nas na tą chwilę mamy zakaz wynajmu sali. I to jest 

przykre, bo jest sala. Tak jak tu usłyszałem od niektórych, że cieszcie się, że macie salę i macie się 

gdzie spotykać, ale co z tego jak ona się zawala? Prądy w kontaktach są, normalnie woda. Także no, 

ta sala jest nie, nieużyteczna w tej chwili, że tak powiem. I my, my tu robimy zebrania i tak, ale to 

jest wszystko tylko dla siebie. My nie możemy nic tam sobie zorganizować, że tak powiem, 

bezpiecznie i tak dalej. Także tutaj to, tą salę, tutaj ja, tutaj do Przewodniczącego uderzę żebyśmy 

się wszyscy spotkali, omówili temat, no bo naprawdę 25 mamy, ja nie wiem, na co fundusze 

sołeckie przeznaczyć, jeżeli mieszkańcy potwierdzili mi, że będziemy to szli w kierunku budowy i tak 

dalej, a na tą chwilę tu jest nic nieporuszone, że tak powiem, w Urzędzie Gminy, a było mówione, 

że na tej sesji już będzie wiele wyjaśnione. Także tutaj mi, no nie wiem, no przykro mi jest tak, że 

no w ten sposób podchodzicie do Sołectw. Natomiast mam jeszcze dwa pytania odnośnie drogi, bo 

wszystko jest fajnie, pięknie, jak ktoś w to inwestuje? droga Józefowo-Gazownia. Piękna droga była, 

jak gazownicy z tego korzystali. Na tą chwilę gazownictwo się wyprowadziło, że tak powiem, z 

Józefowa i zostaliśmy my mieszkańcy z dziurami. Problem zgłaszany notorycznie. Uwierzcie mi 

Państwo, że nad rzeką Wartą w okresie letnim jest więcej mieszkańców i myślę, że więcej turystów 

niż no, nad jeziorem. Nie będę oszukiwał. Bo jest namiot przy namiocie i namiotem jeszcze 

przykryty. I robi się problem tego typu, już nie zwracając uwagi, że tak jak tutaj były problemy  

o gałęziach i tak dalej, bo to są tereny nadwarciańskie, to ja, to tam oni siedzą, że tak powiem, 

brzydko na dziko, tu możemy tak nazwać, ale chodzi o dojazd służb ratowniczych. Jedyna droga, 

która jest doprowadzona do... rzeki Warty, ujście Moskawy, to jest nad Wałem. W tej chwili 

problem się zrobił tego typu, że zgłaszaliśmy też do Urzędu Gminy, tam są gałęzie, że dużym 
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samochodem ratowniczo-gaśniczym nie, żadna jednostka nie dojedzie. Dojeżdżamy przez prywatne 

posesje i to... Za chwilę może być zakazane, bo ktoś jeżeli ustawi znak, my do akcji jako tako 

możemy przejechać, bo że tak powiem pojazd uprzywilejowany w niektórych sytuacjach może, 

może tak sobie, że tak powiem pozwolić na przejazd, ale to też trzeba będzie udokumentować i tak 

dalej. Ale mamy drogę gminną, na... która prowadzi przy samym wale i tam są gałęzi multum.  

Ja mam prośbę do Wójta, jeżeli to są Wody Polskie i to są trzy, trzy, czterokrotnie było zgłaszane 

już, czy my jako OSP możemy zrobić drogę przeciwpożarową? Prywatnie, że tak nie, nie prywatnie 

tylko na zgłoszenie Wójta wyjechać wozem strażackim i obciąć to jako niebezpieczeństwo dla 

ruchu?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Nie mam, nie mam na ten temat wiedzy, ale wydaje mi się, że na terenie Wód Polskich raczej nie, 

bo to tak samo jak ja bym przyszedł do, do Pana i Panu przycinał na przykład agrest, nie?  

Sołtys Sołectwa Kępa 

No ja to rozumiem, tylko dlaczego nie są żadne podjęte czynności odnośnie tej gałęzi, bo to już jest 

trzeci rok, z tego co ja słyszałem od poprzedniczki.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Znaczy tu mamy, mamy radnego, ja nie wiem w ogóle czy to należy do Wód Polskich, ten kawałek 

ziemi tam i te drzewa, na którym, które tam rosną.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Na, na, na każdym zebraniu otrzymujemy od Państwa, że tak powiem, z Urzędu Gminy odpowiedź, 

że to są Wody Polskie, my nic z tym nie zrobić nie możemy.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Przyglądniemy się temu tematowi. Dla mnie to jest kuriozum, że po prostu Wody Polskie nie 

wypowiadały się w tej kwestii. Ja też zapytam u mnie w referacie, czy w ogóle jakieś pisma w tej 

kwestii zostały do wód Polskich wysyłane.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Jeszcze następne pytanie odnośnie, bo no tak jak tutaj radny mówił o sytuacji powodziowej, no nikt 

by nie chciał być w tych skórze, że tak powiem, ich, tych mieszkańców, ale uwierzcie mi Państwo, 

jeśli chodzi o rzekę Wartę i że tak powiem przeciski, dobrze mówię? Tamy, nie tamy, przeciski, 

przepusty, przepraszam. Jeśli chodzi o przepusty na rzece Wartę, chodzi o Potachy i tam bliżej, 

tam... nie, nie, w drugą stronę. Tak, a drugi tu na prawo, jeśli bliżej tego Urbańskich, niech to tam... 

to że... no koło Białego Gościńca, to tam żadne przepusty nie mają uszczelek. Tak jak kiedyś to było 

kontrolowane przez mieszkańców, było zgłaszane, tak teraz nikt tego nie kontroluje i jeżeli dojdzie 

na przykład do wysokich wód, to te przepusty nie będą, że tak powiem, szczelne i wszystko pójdzie 

na mieszkańców. Czy ktoś to bierze pod uwagę, jeśli chodzi o tu urzędników? Czy ktoś to w ogóle 

sprawdza?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Znaczy wiem, że temat był też wielokrotnie podnoszony na naszych spotkaniach, ja też się osobiście 

deklarowałem, że będziemy sprawdzać to. Niestety na deklaracjach z mojej strony natomiast się 

skończyło. Pamiętam o tym, że musimy się spotkać, tak jak rozmawialiśmy ze starszymi 

mieszkańcami Kępy Wielkiej, że musimy się spotkać, obejść te wszystkie miejsca. Ale najlepiej by 
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było gdyby pojawiła się na naszym spotkaniu również jakaś delegacja właśnie z Wód Polskich. Nie 

wiem, może tutaj Paweł jesteś w stanie zaprosić któregoś z dyrektorów, który jest odpowiedzialny 

za tą infrastrukturę prze Warcie, bo niewątpliwie jest to, jest to duży problem. Dzisiaj jakby 

powódź, która jest na południu nas ominęła, ale wcale to nie oznacza, że za chwilę nie będziemy, 

nie staniemy przed jakby tym samym problemem tutaj u nas, a wiemy, że takie powodzie u nas 

bywały. Więc tak, będziemy tutaj skłonni, skłonni, na pewno będziemy robili spotkanie, poczekamy 

tylko na informacje z Wód Polskich, kto i kiedy mógłby przyjechać.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Okej, teraz jeszcze jedno pytanko odnośnie oświetlenia. Moi Państwo, w Kępie Małej było 

doprowadzanie sieci elektro… to znaczy skrzynek elektrycznych do zabudowań i została 

uszkodzona, że tak powiem, oświetlenie uliczne. Nie było oświetlenia przez około 6 dni. Było to 

zgłaszane i to jest naprawione. I moje pytanie brzmi, czy Urząd Gminy za to ponosi jakieś koszty?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Ale za co?  

Sołtys Sołectwa Kępa 

No za naprawę oświetlenia, jeżeli skrzynki były podłączane do danych działek i po tym była awaria 

oświetlenia ulicznego, czyli ewidentnie ta firma, która zakładała te skrzynki uszkodziła oświetlenie 

uliczne. I teraz tutaj rozmawiając z Panią urzędniczką, to mi powiedziała, że Urząd Gminy będzie 

musiał pokryć. Ale jeżeli to nikt nie kontroluje tego, to z jakiej racji my jako mieszkańcy mamy 

pokrywać koszty związane z naprawą oświetlenia, jeżeli dana firma, w danym dniu do dnia 

remontu światła świeciły, naprawili skrzynki, to znaczy podłączyli skrzynki i od tego dnia już no 

wieczorem nie świeciły lampy, to ewidentnie, jeśli chodzi o nas mieszkańców, to my to 

zauważyliśmy, że to jest wina tej firmy, która… i pytanie, czy to były pokrywane jakieś koszty  

z Gminy?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Sprawdzimy to.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy. Proszę o głos Pana Radnego Pawła Jagodzińskiego.  

Radny Paweł Jagodziński 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie Sołtysie, tutaj w sprawie tych wałów drogi dojazdowej, 

chodzi o drzewa, które są od drogi w prawą stronę. Po lewej stronie mamy wał Moskawy, tak?  

I dalej rzeki Warty.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Tak, tak, tak. Tu chodzi od Państwa Marudów w stronę nad Wałem, że tak powiem.  

Radny Paweł Jagodziński 

Chodzi o ten drzewostan, tak. To już mam, że tak powiem, pogląd na sytuację. Ale proszę mi 

powiedzieć, czy te drzewa faktycznie są na terenie Wód Polskich, czy jest to posesja prywatna?  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Taką informację dostaliśmy na zebraniu sołeckim.  
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Radny Paweł Jagodziński 

Dobrze, to ja w takim razie poprosiłbym tutaj pracowników Urzędu Gminy o sprawdzenie stanu 

faktycznego, kto jest właścicielem, czy jest, czy tutaj faktycznie są Wody Polskie, bo na pewno 

teren, na którym są wały przeciwpowodziowe wzdłuż rzek, na pewno należą do Wód Polskich i są 

pod ich jurysdykcją. Jeżeli chodzi o te przepusty, o których Pan wspominał, przepusty na pewno są 

w jurysdykcji Wód Polskich i Regionalnego Zakładu, przepraszam, Zarządu Gospodarki Wodnej  

w Poznaniu. I w tej sprawie mogę zapewnić, że tutaj zaproszę dyrektora Zlewni Poznań na 

spotkanie, ewentualnie na kolejną radę, żeby podjąć tutaj rozmowy w sprawie tych przepustów ale 

jeżeli chodzi o wycinanie gałęzi, tutaj najpierw chciałbym o informację od Urzędu Gminy, jaki jest 

stan faktyczny, jeżeli chodzi o prawa właścicielskie. Jeżeli faktycznie będzie to teren Wód Polskich, 

to jak najbardziej. Myślę, że nie będzie tutaj przeszkód, ponieważ Wody Polskie na takie działania, 

wyrażają zgodę z tym, że z wyłączeniem okresu lęgowego ptactwa można wycinać te gałęzie . 

Bodajże jest od 1 października do końca marca.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Ok, rozumiem, bo jeszcze jeśli chodzi o te gałęzie, to na tą chwilę jest rozjeżdżany wał od Moskawy, 

nie? Bo każdy mija te gałęzie i wjeżdża na wał i tutaj już jest problem tego typu, że ten wał za 

chwilę będzie cały rozjechany.  

Radny Paweł Jagodziński 

Tak więc uważam, uważam, że jak najszybciej trzeba wyjaśnić tutaj tą sytuację właścicielską i wtedy 

przejść do dalszych kroków. A tutaj jeżeli chodzi o tą wycinkę, jeżeli faktycznie okaże się, że jest to 

teren Wód Polskich, to oni nieodpłatnie powinni, tym bardziej dla straży pożarnej, jeżeli będzie 

chodziło o drogę dojazdową ratowniczą, powinni to nieodpłatnie wydać takie zezwolenie. 

Ewentualnie przyjadą wtedy tylko sprawdzić, o które drzewa chodzi i trzeba będzie im wskazać, 

gdzie ta wycinka miałaby się odbyć. Tak więc uważam, że tutaj odbędzie się bezproblemowo.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Ok, dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Mogę jeszcze?  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Proszę bardzo.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Jeszcze tutaj w kwestii tej świetlicy. Pamiętam, że się umawialiśmy, że do tematu świetlicy 

będziemy podchodzić, jak będzie gotowa koncepcja tego, co tam chcecie mieć wybudowanego. Bo 

na tym gruncie, na którym dzisiaj jest świetlica, mieliśmy sprawdzić, czy to ewentualnie, co będzie 

w koncepcji, czy to się tam zmieści. Więc no do momentu jakby otrzymania koncepcji, no trudno 

nam jest cokolwiek w tej kwestii zrobić. Ten grunt, o którym mówimy, na którym miałaby powstać 

ewentualnie nowa świetlica, jest gruntem gminnym, więc nie widzę, na tą chwilę, nie widzę 

przeciwwskazań, aby ta świetlica tam się znalazła. W kwestii tego, że pracownik wypowiedział się, 

że on jest przeciwny sprzedaży jakiegokolwiek gruntu, proszę się tym nie przejmować, bo to 
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pracownik nie podejmuje decyzji, tylko Rada Gminy. Więc na pewno tutaj rozwiązania jakoś 

znajdziemy.  

Sołtys Sołectwa Kępa 

Tak, tak, jeśli chodzi o wizualizację, jesteśmy w trakcie, w biurze projektowym, także na, myślę, że 

na następnej sesji już tutaj, przed sesją dostarczę dokumenty, które będą tylko wizualizacją, a tutaj 

jeśli chodzi o dany obiekt typu, na nowym obiekcie, to tutaj nawet projektant sugeruje, żebyśmy 

wybudowali to na nowym, większej działce, ponieważ jak się wbije łopatę w stary grunt, że tak 

powiem, brzydko, to tam zostaniemy, no i ani, że tak powiem, placu zabaw nie będzie, bo to będzie 

wykorzystane na maksa wtedy, nie. Bo jeżeli dwa, dwa garaże będą i świetlica trochę większa, także 

no tutaj, tutaj już sugeruję sam projektant, że jak mamy możliwość, to budować na nowym 

projekcie. Także tu do radnych, jeżeli się spotkamy, pokażemy nową działkę i tutaj myślę, że 

dojdziemy do kompromisu. Dziękuję.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękujemy, Panie Sołtysie. Więcej wniosków nie widzę. W takim razie ja jeszcze przedstawię 

zapytanie od mieszkańców Zaniemyśla i chyba też nie tylko. To do Pana Wójta. Zapytanie o to, czy 

został już wypracowany plan utrzymania porządku, chodzi oczywiście o zieleń na terenie naszej 

gminy Zaniemyśla, o dbanie o zieleń, przycinanie i tym podobne rzeczy, które służą do utrzymania 

zieleni i porządku na ulicach i na chodnikach naszej miejscowości. Mieszkańcy po prostu mają 

zapytania, czy to tak będzie też w kolejnym roku tak samo kiepsko wyglądało, czy może po prostu 

Wójt już opracował jakiś plan, żeby to już lepiej w przyszłym roku, czy też może już zimą ten 

porządek na naszych ulicach wyglądał.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Plan jest opracowywany razem z Zakładem Gospodarki Komunalnej. Na chwilę obecną jesteśmy na 

etapie sprawdzania tych miejsc zielonych i ich faktycznej powierzchni do koszenia. Powtórzę to, bo 

mam nadzieję, że mnie mieszkańcy słyszą. Ja jako Wójt działam na budżecie, którego ja nie 

ustalałem. To robiła moja poprzedniczka. Osobiście widzę, jeżdżę też nie tylko u nas w Zaniemyślu, 

ale też w innych miastach. I widzę, że generalnie problem w tym roku był wszędzie z zielenią, która 

bardzo szybko rosła, no taka mieliśmy w tym roku wegetację bardzo szybką. Nie podoba mi się to 

również, że po prostu tak zostało to, no powiem wprost, zapuszczone. Dlatego też pracujemy z 

Zakładem Gospodarki Komunalnej nad planem i systemem, żeby ta zieleń, w Zaniemyślu wyglądała 

zupełnie inaczej w przyszłym roku. Ale muszą też Państwo wiedzieć, że są inne ważniejsze rzeczy niż 

zieleń. Dzisiaj tutaj mieliśmy kilka propozycji, interpelacji, zapytań. Niestety jesteśmy na takim 

etapie, że przed budżetem, przed ustalaniem tego budżetu będziemy musieli pewne rzeczy ciąć. Ja 

wiem, że wszyscy chcielibyśmy mieć ładnie. Ja też. Natomiast na dzień dzisiejszy jest to proces 

jakby długofalowy. Bez inwestorów, którzy przyjdą i będą budowali swoje biznesy u nas na 

Zaniemyślu, Gmina Zaniemyśl nie będzie miała wystarczającej ilości środków, żeby zrealizować 

wszystko. Zresztą z drugiej strony nie ma takich środków, których gmina mogłaby nie wydać. 

Pracujemy też nad tym, aby tych inwestorów do nas ściągnąć. Zresztą na Komisji Wspólnej też  

o tym rozmawialiśmy, dyskusja była burzliwa. Działamy jakby na wielu płaszczyznach, tak, jest to 
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zieleń, są to drogi, jest to oświata, są to rzeczy związane z ochroną środowiska, z ochroną zwierząt, 

tych rzeczy naprawdę jest bardzo dużo. Zakład Gospodarki Komunalnej, jak Państwo wiecie 

doskonale, ich głównym jakby celem jest zabezpieczenie w dostawach wody i odbiorów ścieków. 

Na tym się oni skupiają. Rozumiem, że zieleń jest również ważna, dlatego, tak jak powiedziałem na 

początku, będziemy wypracowywać model taki, aby w przyszłym roku tych środków na tą zieleń 

było wystarczająco dużo. Gdyby nawet tych środków było dwukrotnie więcej niż w tym roku, 

musicie też być Państwo świadomi, że wszystkiego i tak i tak nie będziemy w stanie wykosić i 

wyciąć. Także tym bardziej proszę mieszkańców, żeby zadbali o estetykę przy swoich ogrodzeniach. 

To naprawdę nie jest trudne, żeby to zrobić. Ja sam dbam i jestem w stanie tą estetykę utrzymać. 

Najlepiej powiedzieć, płacę podatki, wymagam. Tylko drodzy Państwo, tych podatków i dochodów, 

które ma gmina, to nie są jakieś pieniądze, z których byśmy się zastanawiali, co mamy z nimi zrobić. 

My na dzień dzisiejszy zastanawiamy się, czego nie zrobimy, żeby zrobić rzeczy, które musimy 

zrobić. Taka sytuacja będzie miała jeszcze chwilę czasu miejsce, że się będzie powtarzać, będziemy 

to minimalizować. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Dziękuję. Jeszcze jedno ostatnie, mam tutaj wniosek jeden, w związku do Pana Wójta, w związku ze 

zbliżającym się przyjęciem praw miejskich przez naszą miejscowość Zaniemyśl , chciałbym 

zawnioskować do Pana Wójta o rozpisanie konkursu w szkołach na przykład podstawowych, na 

flagę Zaniemyśla, bo takowej z tego, co wiadomo, nie mamy, jak również na modyfikację 

aktualnego herbu. Chciałbym też, żeby tutaj Wójt odpowiedział, czy Zaniemyśl posiada 

identyfikację wizualną i w jaki sposób jest chroniony prawnie herb Zaniemyśla. Oczywiście to nie 

liczę dzisiaj na odpowiedź, tylko w późniejszym terminie. Dziękuję bardzo.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Ok, dziękuję za pytanie. W ustawowym terminie ustosunkujemy się do zadanego pytania. Proszę  

o przedłożenie do rady, do biura rady.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

 Tak zostanie, tak też zostanie uczynione. Dziękuję w takim razie od odpowiedź. Nie widzę więcej 

wniosków ani wśród radnych. O, przepraszam jednak, proszę Pan Radny Mateusz Manikowski.  

Radny Mateusz Manikowski 

Panie Wójcie, to nie będę zabierał głosu dłuższego głosu, nie mniej jednak chciałbym zauważyć, że 

po pierwsze nie chodzi tylko o zieleń, ale również o utrzymanie porządku. A druga sprawa jest taka, 

że jak już rozmawialiśmy, problemem nie są tylko pieniądze, ale też forma współpracy czy 

organizacji współpracy między tą jednostką, która zajmuje się sprzątaniem i zielenią i Urzędem 

Gminy. Także jakiekolwiek rozwiązania musiałby to też uwzględnić.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 

Razem byliśmy na spotkaniu z ZGK i na pewno to, co wtedy ustaliliśmy wspólnie z Panem Prezesem 

w tym naszym porozumieniu zostanie zawarte i będziemy dążyć do tego, żeby było to tak jak sobie, 

tak jak Pan wtedy na tym spotkaniu też to wyartykułował.  

 

11. Zamknięcie sesji. 
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Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 

Nie widzę więcej wniosków o głos, ani ze sali, ani wśród radnych. W takim razie ogłaszam 

zamknięcie czwartej sesji. Zapraszam państwa 30 września na kolejną, piątą sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl. Dziękuję. 

 

 

 

przygotował: B. Madajczak 


